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MEMÒRIA DEL PROJECTE PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2017   1. INTRODUCCIÓ  Montcada i Reixac compta amb una ciutadania amb un elevat grau d’implicació en els assumptes del municipi i una gran capacitat d’ organització que s’ha vist reflectida en la creació de diferents plataformes i col·lectius reivindicatius en els darrers anys. Compta també amb un ampli teixit associatiu amb més de dues-centes entitats inscrites en el Registre Municipal que abasten àmbits d’actuació molt diferents: esportives, veïnals, culturals, de defensa dels drets de les dones, comercials, de gent gran, de solidaritat i cooperació...  L’Ajuntament de Montcada vol aprofitar aquesta capacitat de la ciutadania per a la participació en la presa de decisions importants per a la ciutat posant en marxa el projecte de pressupostos participatius. Aquesta iniciativa representa un pas més en la tasca desenvolupada pel nou equip de govern en la línia del govern obert i la transparència.  Els pressupostos participatius són un mecanisme efectiu de diagnosi de necessitats socials i de proposta de solucions consensuades i enfocades al bé comú, l’objectiu principal d’aquest procés és implicar la ciutadania en la presa de decisions responsables sobre el destí d’una part dels recursos públics.  Malgrat que aquest mecanisme fa anys que és utilitzat per altres administracions locals, per a l’Ajuntament de Montcada i Reixac es tracta d’un projecte innovador, inèdit i ambiciós en l’àmbit de la participació ciutadana: Aquest procés permetrà  els ciutadans i ciutadanes proposar, debatre i decidir el destí de 250.000 euros de la partida d’inversions de l’Ajuntament.  El pressupost municipal és un dels instruments més importants que ha d’aprovar cada any el govern local per donar resposta a les necessitats del municipi, distribuint de manera equilibrada els recursos econòmics i financers. La partida d’inversions permet desenvolupar actuacions de ciutat que poden incidir sobre l’espai públic, l’urbanisme, els equipaments o la mobilitat.  El pressupost participatiu implica la ciutadania en dos àmbits diferents. D’una banda, en la reflexió de necessitats, identificació de demandes i priorització dels pressupostos. De l’altra, en el seguiment de l’execució del pressupost i per tant, en la rendició de comptes continuada per part de l’equip de govern.   2. OBJECTIUS  • Aprofundir i fer pedagogia de la democràcia participativa • Donar protagonisme a la ciutadania i el teixit social en la gestió del pressupost municipal • Detectar i prioritzar les necessitats de la ciutadania i afavorir el debat col·lectiu per prioritzar-les • Fomentar la participació a través d’un procés inclusiu que arribi a tota la ciutadania, associada o no, i potenciar els òrgans de participació actius al municipi   3. DESCRIPCIÓ DE L’ACTUACIÓ  Per primer any es desenvolupa al nostre municipi un procés participatiu per sotmetre a la decisió de la ciutadania en què s’invertiran 250.000 € del pressupost d’inversions municipals de 2017.  Per dur a terme aquest procés participatiu s’ha comptat amb el suport d’una plataforma informàtica Montcada Participa en la qual s’han recollit les propostes presentades per la 
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ciutadania i s’han fet les votacions. Perquè tothom tingués accés i la bretxa digital no fos un inconvenient, les propostes també es podien presentar de forma presencial en diferents equipaments municipals, omplint un model específic de fitxa.  Un cop finalitzat el termini de presentació, totes les propostes van ser valorades pel grup motor per determinar si complien els requisits mínims establerts a les Bases.   Havien de ser inversions de qualsevol àmbit de competència municipal, com per exemple  millores d’espais públics, l’adquisició de mobiliari urbà, creació d’una web o aplicació, creació d’un equipament o millora dels existents, etc. Havien de ser iniciatives concretes coherents amb els valors i els plans municipals aprovats, valorables econòmicament i amb visió de ciutat.   Posteriorment, totes les propostes que van passar aquest primer filtre van ser derivades a la comissió tècnica encarregada de valorar la viabilitat econòmica, legal i tècnica de les propostes, abans de passar a la fase de votació. Aquesta comissió va quantificar econòmicament les propostes.   Es va informar a totes les persones que han presentat propostes no acceptades dels motius pels quals han estat descartades, en qualsevol de les dues fases de valoració.  Va passar a la fase d'execució la proposta més votada que hi cabia dins del pressupost destinat al procés participatiu. Es tracta d’un projecte que aglutinava dues propostes i que va ser pressupostat amb l'import màxim destinat al procés.  Finalment es va crear una comissió específica per fer el seguiment de l’execució del projecte guanyador en la qual, a més dels membres de la comissió tècnica, en formen part les persones autores de la proposta guanyadora.  4. CRONOGRAMA  Actuació Descripció Data   Fase 0.  Acord de la voluntat política d'iniciar el projecte i creació del Grup motor  Creació grup motor:  a proposta del president de l’Àrea Econòmica, la Junta de Govern Local en data 4 d’octubre 2016, acorda iniciar el projecte de participació ciutadana en la valoració dels pressupostos municipals per a 2017 en l’àmbit de les inversions locals i també la constitució de la comissió política i tècnica, que com a grup motor, ha de definir els criteris de desenvolupament i funcionament del procés.   04/10/2016  Fase 1. Disseny i calendarització del procés i aprovació de les Bases.  El Ple municipal del mes d’octubre de 2016 va aprovar les normes reguladores del procés participatiu  sobre la participació ciutadana en l’elaboració dels pressupostos participatius de la Corporació de 2017.   26/10/2016  Fase 2: informació i difusió del procés  El dia 1 de febrer de 2017, durant l’audiència pública sobre els pressupostos 2017, es va presentar el projecte de pressupostos participatius. Una setmana abans es va publicar al web municipal la documentació relativa a la proposta dels pressupostos per poder ser consultada per qui estigués interessat. A partir d’aquí, es va iniciar la campanya informativa, la preparació de la plataforma Montcada Participa i l’elaboració de díptics i material de difusió. 
A partir de l'1 de febrer de 2017  
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 Fase 3. Fase de presentació de propostes  Es va obrir el termini de presentació de propostes a través de la plataforma Montcada Participa que es va crear expressament per a aquest procés.  Per poder presentar les propostes les persones interessades s'havien de registrar a la plataforma per comprovar de forma automàtica si complien els requisits exigits a les Bases: tenir 16 anys o més i estar inscrit en el Registre del Padró d’Habitatns. Durant aquesta fase es van presentar 70 propostes  Per facilitar l’accés a tothom, les propostes es podien presentar de forma telemàtica, a través de la Plataforma Montcada Participa o a diferents equipaments municipals:  Ajuntament Centres Cívics de cada barri Casa de la Vila  
Del 25 d’abril al 9 de maig 2017 

 Fase 4. Fase de valoració de les propostes  En primer lloc el grup motor va ser l’encarregat de valorar les propostes i comprovar si reunien els requisits mínims exigits en les Bases.  Atenent  la temàtica de cada proposta van ser derivades  als departaments encarregats del seu àmbit d'actuació perquè emetessin un informe valoratiu sobre la viabilitat tècnica.   Amb aquesta informació el grup motor va argumentar els motius de les propostes excloses i es va informar a les persones que les havien presentat de forma personalitzada. La informació també es va fer pública en el portal Montcada participa.  Posteriorment  el Grup Motor va derivar les propostes validades  a la comissió tècnica  de valoració.   Aquesta comissió va ser l’encarregada de valorar la viabilitat legal i econòmica de les propostes i determinar un pressupost aproximat  a cada una d’elles.    Aquesta comissió va argumentar els motius pels quals algunes de les propostes, que havien passat la primera fase de valoració, van quedar descartades i es va  donar resposta a les persones que les havien promogut.   Un dels principals motius d’exclusió en aqueta fase va ser l'econòmic pel fet de superar l'import màxim destinat a aquest procés.   En aquesta comissió es va incorporar al grup motor personal tècnic i polític de l'Àrea de Política Territorial i de la Regidoria d'Esports.   La  comissió tècnica pot proposar modificacions, sempre que no desvirtuïn o alterin de manera substancial el contingut o sentit de la proposta original, o unificacions 

Del 10 maig al 9 juny 201 
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de propostes. En aquests supòsits cal revisar o informar tècnicament de nou la proposta amb la persona o entitat impulsores abans de ser aprovada definitivament  De les 70 propostes presentades finalment van ser validades 40, de les quals van passar 30 a la fase de votació. Això va ser degut a que de les 40 propostes validades, algunes es van agrupar amb d’altres similars. En concret n'hi havia 5 propostes de les que es van presentar en paper, que demanaven exactament el mateix.    Fase 5. Votació de les propostes per part de la ciutadania  Durant un termini de 15 dies qualsevol ciutadà o ciutadana de Montcada podia emetre el seu vot a través de la plataforma, previ haver formalitzat el registre. Els requisits per poder votar, igual que en la fase de presentació de propostes han estat: tenir 16 anys o més i estar empadronat a Montcada i Reixac.  Les votacions, igual que la presentació de propostes, es podien fer per qualsevol de les dues vies;  Presencialment  als equipaments cívics i a l’Ajuntament De forma telemàtica a través de la Plataforma Montcada Participa.  
Del 12 al 27 juny 

 Fase 6. Creació de la Comissió de Seguiment i execució dels projectes guanyadors  La Comissió de Seguiment la constitueix, a més del personal tècnic i polític del grup impulsor i la comissió tècnica,  les persones que hagin formulat la proposta o les propostes guanyadores. És l’encarregada de fer el seguiment de la implementació dels projectes guanyadors.  Juliol 2017   
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5. EQUIP DE TREBALL:  Els procés participatiu dels pressupostos 2017 és un projecte transversal que implica la participació de diferents àrees i serveis de l'Ajuntament:  -  L'Àrea econòmica com a impulsora del projecta. -  El departament de Participació Ciutadana encarregat del disseny, gestió i coordinació del procés participatiu.  - El departament de Comunicació i Protocol: disseny i implementació del pla de comunicació - Àrea territorial: validació i avaluació de les propostes presentades - Altres àrees i regidories: han intervingut en la comissió tècnica de valoració en funció de la temàtica de les propostes presentades (Educació, Comerç, Esports, Joventut, Dona i Igualtat, Serveis Socials) - OAC i Centres Cívics: col·laboren en la fase de recollida de propostes i en la de votacions. - Els representants dels grups polítics municipals integrants del grup motor.  A nivell extern han format part de l'equip de treball: - Les persones proposants dels projectes guanyadors que formen part de la Comissió de Seguiment - L'empresa Milgrams que ha gestionat la Plataforma Montcada Participa - L'equip d'arquitectes Nao encarregat de redactar el projecte executiu de la proposta guanyadora.   6. AVALUACIÓ  El desenvolupament d'aquest procés ha comportat una innovació important com és la posada en funcionament d'una plataforma informàtica "Montcada Participa" destinada a recollir de manera telemàtica aportacions de la ciutadania, on es poden votar propostes i fer consultes ciutadanes.   En aquest projecte que s'ha treballat de forma transversal amb moltes àrees i serveis i ha hagut un alt grau de col·laboració entre departaments.  A nivell general es fa una valoració positiva del procés donat que ha hagut bastant participació, tenint en compte que és la primera vegada que es desenvolupa un projecte d’aquestes característiques, amb un total de 1.069 usuaris registrats a la plataforma, 70 propostes presentades I 875 vots. Una altra dada que ens dona idea de l’interès de la gent en el procés és el nombre de visites que ha hagut a la web: 5.373.  No obstant ha hagut alguns problemes que hem anat solucionat i corregint durant el procés  Incidències detectades durant el procés  - Per un problema tècnic la fase de votacions no es va tancar a les 12 de la nit del dia 27 de juny i van entrar vots passada la mitja nit. Es va informar a l’empresa que gestiona la plataforma i es van anul·lar tots els vots emesos fora de termini.  - Es van queixar dues persones que van detectar que algú havia fet servir el seu número de DNI i el seu correu electrònic per emetre un vot. Això deduïm que ho va fer alguna entitat que va utilitzar les dades dels seu socis sense el seu consentiment.  La comissió de seguiment i el Grup motor han fet una sèrie de suggeriments i autocrítiques que seran tingudes en compte de cara a millorar el procés en futures edicions.  - La primera autocrítica és que no s’ha fet una valoració econòmica acurada de les propostes presentades per part de la ciutadania i això ha suposat que finalment la despesa del projecte 
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guanyador sigui superior al que s’havia previst inicialment. Això ha comportat una ampliació del pressupost inicialment destinat al procés participatiu.   - El termini destinat a la valoració tècnica dels projectes presentats ha estat insuficient per poder fer una valoració econòmica més precisa.    Per millorar properes edicions dels pressupostos participatius es van fer les propostes següents:  - Que el procés sigui biennal (2018-2019) per donar més temps a les diferents fases del procés, en especial, a la fase de valoració tècnica de les propostes.  - Per evitar desfases en el pressupost, es proposa limitar el pressupost màxim destinat a cada projecte, que en cap cas haurà de coincidir amb l’import total destinat als pressupostos participatius.  - Demanar en les fitxes de presentació de projectes un estimació del pressupost.  - Incloure un nou pas en el procés de registre de les persones a la plataforma Montcada Participa que consistirà en validar un codi que rebran per SMS al telèfon que hagin informat.     7. METODOLOGIA   S'ha emprat metodologia participativa alternant les reunions presencials amb l'ús de les TIC. En tot moment la ciutadania ha disposat de la informació necessària per poder participar en el procés i opinar amb criteri. S'han mantingut un feedback amb les persones participants, informant-les de l'estat de tramitació de les seves propostes.   Els mecanismes de seguiment i avaluació han estat continus per tal de poder aplicar mesures correctores en el cas de detectar factors que podien ser millorats. Així hem realitzat 13 reunions del grup motor i 6 de la comissió de seguiment (fins al moment d'elaborar aquesta memòria).   L’avaluació, ha estat multiagent i multidireccional: d’una banda a nivell intern hem anat valorant i adaptant el procés en funció de les valoracions que es feien en les reunions del Grup motor i d’altra banda els representants de les propostes guanyadores han aportat la seva pròpia avaluació del funcionament del procés i han proposat suggeriments i millores en les reunions de la comissió de seguiment.   Un cop estigui licitada i contractada l'obra d'execució del projecte s’enviarà una enquesta de valoració a totes les persones que han participat en el procés participatiu per conèixer el seu grau de satisfacció.   L’avaluació dels resultats previstos des del punt de vista quantitatiu s’ha realitzat a partir dels indicadors següents: Propostes ciutadanes presentades: 72 Propostes validades: 40 Propostes per a la fase de votació: 30  Total de visites a la web: 5.373 Total d’usuaris nous que han visitat la web: 3.109 Usuaris registrats: 1.069 Núm. total de votants: 875 Homes: 396 Dones: 479 Votants de 16 a 20 anys: 44 Votants de 20 a 30 anys: 102 Votants de 30 a 40 anys: 185 
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Votants de 40 a 50 anys: 335 Votants de 50 a 60 anys: 117 Votants de 60 a 70 anys: 53 Votants de 70 a 80 anys: 23  Quantitativament observem un alt grau de participació tenint en compte que hem disposat de poc temps per fer difusió i que és la primera vegada que es duen a terme els pressupostos participatius en el nostre municipi.  Observem que hi ha franges d'edat amb un percentatge més alt de participació, la qual cosa en fa plantejar-nos que de cara al futur s’hauran de buscar estratègies per incrementar la participació en els grups d'edat amb una participació minoritària (els més joves i els més grans)   5. PRESSUPOST   Despeses directes  Empresa  Concepte Import  ROIG CAVA MIQUEL Milgrams Plataforma tecnològica Montcada Participa 5505,5 Arts gràfiques Farata Instal·lacions S.L. 2.500 díptics pressupostos participatius 505,78  
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ANNEX 1. FITXA DE PRESENTACIÓ DE PROPOSTES 
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ANNEX 2. AVÍS LEGAL SOBRE LES CONDICIONS D’ÚS, PRIVACITAT I PROTECCIÓ DE DADES PERSONALS DEL PORTAL DE PARTICIPACIÓ DE L‘AJUNTAMENT DE MONTCADA I REIXAC  Les persones que accedeixin a aquesta plataforma es compromet a acceptar i complir tot el que preveu aquests avís legal i el conjunt de les disposicions aplicables, Així com a fer un ús lícit i adequat dels continguts i els serveis i a abstenir-se de qualsevol conducta il·legal o contrària a la bona fe i l’ordre públic.  1. Àmbit d’aplicació de les condicions d’ús. La participació (entenent-la com a participació activa més enllà de la lectura del contingut present) al Portal de Participació de l'Ajuntament de Montcada i Reixac es regula per les presents condicions d'ús que vinculen a totes les persones que participin en aquest lloc web i per aquelles instruccions que l’Ajuntament de Montcada i Reixac pugui dictar. Per això, qualsevol persona que desitgi participar haurà de registrar-se, al finalitzar el registre se sol·licitarà l'acceptació d'aquestes condicions d'ús. L'Ajuntament de Montcada i Reixac es reserva la facultat de modificar les presents condicions d'ús per a la participació al Portal de Participació de l'Ajuntament de Montcada i Reixac (d'ara endavant el Portal), l'última versió del qual es publicarà en aquest lloc web, moment a partir del qual regiran les noves condicions.  2. Objectiu de la iniciativa A través del Portal, es vol fomentar la participació de la ciutadania en la gestió de la ciutat, implicant-la en la generació d'idees i propostes noves i viables, amb l'objectiu de millorar la seva qualitat de vida. El seu objectiu és dotar a la ciutadania d'un instrument de comunicació entre ciutadans i ciutadanes i d'aquests amb les institucions.  3. Questions generals sobre la participació al Portal Podrà participar qualsevol persona física a partir dels 16 anys que s'hagi registrat prèviament al Portal. Mitjançant l'acceptació d'aquestes condicions d'ús es declara tenir 16 anys o més. Les persones majors d'edat a càrrec de les quals es troben els/les menors, són plens responsables de l'actuació que tinguin aquests al Portal de Participació Ciutadana de l'Ajuntament de Montcada i Reixac. No existeix limitació quant al nombre de propostes a presentar per les persones participants. Per participar creant o recolzant propostes, a la persona usuària se li requerirà que tingui 16 anys o més i estar empadronat a Montcada i Reixac o, haver tingut alguna relació administrativa amb l'ajuntament de Montcada i Reixac. Aquesta comprovació es realitzarà mitjançant el nombre del DNI en els termes indicats en l'apartat 7B Protecció de dades. En introduir el títol de les propostes, es recomana escriure una descripció breu i precisa. Per completar l'argumentació es podran associar imatges adjuntes.  4. Obligacions dels usuaris del Portal En ser el Portal de Participació un punt de trobada amb l’objectiu de compartir i valorar propostes relacionades amb la millora de la ciutat, les persones usuàries estan obligades a fer un ús diligent i d’acord amb aquest objectiu. L'Ajuntament de Montcada i Reixac no és responsable de l'ús incorrecte del Portal per les persones usuàries o dels continguts localitzats en el mateix, sent cada usuari  o usuària responsable del seu ús correcte i de la legalitat dels continguts i opinions que hagi compartit. L'Ajuntament de Montcada i Reixac podrà limitar o denegar l'accés al Portal d'opinions, informacions, comentaris o documents que les persones usuàries vulguin incorporar, podent instal·lar filtres a aquest efecte. Tot això es realitzarà únicament amb la finalitat de preservar l'objectiu fonamental del Portal.  
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D'acord a la normativa legal vigent queda prohibida la utilització del Portal amb finalitats diferents a les de debatre, compartir i valorar propostes, i específicament:  
• Compartir qualsevol contingut que pugui ser considerat com una vulneració en qualsevol forma dels drets fonamentals a l'honor, imatge i intimitat personal i familiar de tercers o contra la dignitat de les persones. 
• Compartir dades de caràcter personal (noms, fotografies, etc.) de tercers sense haver obtingut l'oportú consentiment dels seus titulars. 
• Compartir qualsevol contingut que vulneri el secret en les comunicacions, la infracció de drets de propietat industrial i intel·lectual o de les normes reguladores de la protecció de dades de caràcter personal o el Codi Penal. 
• Reproduir, distribuir, compartir continguts, informacions o imatges que hagin estat posades a disposició per altres usuaris/ usuàries sense la seva autorització expressa. 
• La seva utilització amb finalitats de publicitat.  La realització de qualsevol dels anteriors comportaments, així com l'indici que alguna persona pugui estar realitzant qualsevol altre ús indegut del portal, permetrà a l'Ajuntament de Montcada i Reixac suspendre temporalment l'activitat d’aquesta persona, inhabilitar o eliminar el seu compte i/o esborrar el seu contingut, sense perjudici d'altres responsabilitats que puguin ser reclamades, entre elles posar els fets en coneixement de les autoritats administratives o judicials competents. En cas que el contingut introduït per alguna persona usuària incorpori un enllaç a un altre lloc web, l'Ajuntament de Montcada i Reixac no serà responsable pels danys o perjudicis derivats de l'accés a l'enllaç o als seus continguts. La persona participant es fa responsable del contingut de les seves aportacions i dels danys o les reclamacions de tercers que poguessin derivar-se. En cap cas, l'Ajuntament de Montcada i Reixac, serà responsable de l'ús indegut de la plataforma o dels continguts que es comparteixin, ni respondrà sobre la utilització que una persona faci de les seves idees aportades, sobre la idoneïtat d'aquestes idees ni sobre els resultats que en derivin. En cas de litigi de qualsevol classe o per qualsevol motiu entre les persones participants en el lloc web i/o un tercer, l'Ajuntament de Montcada i Reixac quedarà exempt de qualsevol responsabilitat per reclamacions, demandes o danys de qualsevol naturalesa relacionats o derivats del litigi.  5. Ús del Portal Les persones participants podran accedir i navegar pel portal lliurement i de forma anònima. Només quan vulguin realitzar alguna acció que impliqui la creació o suport d'una proposta, se li sol·licitarà que introdueixi les seves credencials, per a l'obtenció de les quals serà necessari registrar-se prèviament. El registre, que permetrà participar en qualsevol dels mòduls de l'aplicació, es realitzarà introduint les dades següents.:  
• Nom d'usuari/usuària 
• Correu electrònic 
• DNI 
• Acceptació de les condicions d'ús del Portal  El nom d'usuari/usuària permet identificar el compte i les contribucions al portal, però no a la persona titular de les dades, ja que no ha de correspondre, obligatòriament, amb la identificació del titular i per tant, no tindrà la consideració de dada de caràcter personal. Tot i que es recomana que el nom no coincideixi amb les seves dades reals, en cas que l'usuari/usuària opti per crear un nom que correspongui amb les seves dades reals i per tant pugui ser possible identificar a la persona titular de les dades, en signar aquestes condicions declara que assumeix tots els riscos que això pugui comportar i eximeix a l'Ajuntament de Montcada i Reixac de qualsevol responsabilitat derivada d'aquest fet.  
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L'usuari o usuària es fa responsable de la veracitat de la informació utilitzada per al registre i s’obliga a actualitzar-les si aquestes dades es modifiquen.  En cas que l'usuari o usuària comuniqui dades de tercers, acceptant aquestes condicions declara que ha informat prèviament al tercer i que té consentiment exprés del titular de les dades, per cedir-los a l'Ajuntament de Montcada i Reixac. La persona usuària podrà interactuar amb l'eina intervenint en els diferents mòduls de participació que l'Ajuntament incorpori al portal.  6. Condicions per al tractament dels continguts proporcionats per les persones usuàries Les presents condicions regulen els termes aplicables al contingut remès per les persones usuàries d'aquesta plataforma a través del formulari corresponent (d'ara endavant, el contingut). Aquestes condicions s'apliquen tant al contingut inicialment remès al Portal com a qualsevol contingut que s'enviï amb posterioritat o es manifesti a l'Ajuntament, havent de significar-se el següent:  A. Confidencialitat: Les dades de caràcter personal seran confidencials a tot moment i no seran conegudes pel públic en general. El contingut de les propostes serà publicat amb el nom d'usuari o usuària i el vot serà secret.  B. En el cas que l'Ajuntament estigui interessat en el contingut remès per la persona usuària es podrà posar en contacte amb ella per sol·licitar-li informació addicional. Aquesta informació (qualsevol contingut remès per l'usuari o usuària exceptuant les dades de caràcter personal) tindrà caràcter de no confidencialitat, sense perjudici que en el cas que les parts considerin la necessitat d'intercanviar-se informació de caràcter confidencial es signi el corresponent Acord de Confidencialitat o autorització de cessió de dades.  L'Ajuntament de Montcada i Reixac es reserva el dret de no contactar amb les persones usuàries que li haguessin remès el contingut. Tot això sense perjudici de l'establert a l'apartat relatiu a "Drets de Propietat Intel·lectual i industrial".  En el supòsit que l'Ajuntament de Montcada i Reixac, a la seva sencera discreció, decidís contactar amb determinats usuaris o usuàries, aquests coneixen i accepten que per això l'Ajuntament de Montcada i Reixac no adquireix cap compromís.  C. Publicitat o difusió dels continguts presentats: Les persones participants al Portal declaren conèixer i acceptar el fet que la informació aportada podrà ser publicada en els mitjans públics i xarxes socials així com a través d'altres mitjans que l'organització consideri oportuns per donar a conèixer aquesta iniciativa.  D. No devolució material: L'Ajuntament de Montcada i Reixac no té cap obligació de retornar el contingut remès per les persones participants.  E. Procediment d'avís i retirada: L'Ajuntament de Montcada i Reixac processarà les peticions d'eliminació o retirada de continguts que incompleixin les condicions d'ús que hagin afegit les persones participants. Així mateix, qualsevol persona, amb motius raonats si existeix incompliment de les presents condicions d'ús, podrà sol·licitar la retirada de continguts a l'Ajuntament de Montcada i Reixac. L'Ajuntament de Montcada i Reixac es reserva el dret de fer les comprovacions o verificacions oportunes amb caràcter previ a la retirada de qualsevol contingut.  7. Política de propietat intel·lectual, privacitat i protecció de dades A. Titularitat dels drets de propietat intel·lectual i industrial: la persona que aporta el contingut declara, amb l’acceptació de les presents condicions ser titular dels drets de propietat intel·lectual i/o industrial o ostentar drets suficients sobre aquest contingut i que a més ho remet a l’Ajuntament de Montcada i Reixac de forma voluntària per a la seva divulgació al Portal o en qualsevol altra mitjà disponible per a això.com les xarxes socials, mitjans de comunicació, etc. 
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 La titularitat de tots i cadascun dels continguts presentats que es trobin protegits o siguin susceptibles de trobar-se protegits pel Dret de Propietat Industrial i intel·lectual, correspon a les persones autories i/o titulars dels esmentats continguts. L'Ajuntament de Montcada i Reixac no assumeix responsabilitat alguna, ja sigui directa o indirecta, respecte de qualsevol tipus de controvèrsia, disputa i/o litigi que pogués derivar-se de la titularitat, dret d’ús, publicació, divulgació i/o difusió dels continguts aportats sense el preceptiu consentiment dels seus legítims titulars. Qualsevol vulneració dels Drets de Propietat Intel·lectual o Industrial serà responsabilitat de la persona que aporti el contingut.  B. Protecció de dades: Termes d’accés al Padró: Acceptant aquestes condicions la persona usuària dona el seu consentiment exprés a l’Ajuntament de Montcada i Reixac per tractar les seves dades de caràcter personal, que hi consten en el Padró Municipal d’Habitants (DNI i data de naixement) a efectes de realitzar les comprovacions necessàries sobre les condicions requerides per poder participar en el procés. Així mateix, dona el seu consentiment exprés, perquè les dades de caràcter personal que hi consten al Fitxer Padró Municipal d’Habitants (nom i cognoms, data de naixement, adreça, sexe i barri) s’incorporin al fitxer PARTICIPACIÓ CIUTADANA, amb la finalitat de poder gestionar la participació en els diferents processos de participació que realitzi l’Ajuntament de Montcada i Reixac, contactar amb la persona usuària i per a la realització d’estadístiques dels resultats derivats dels processos de participació ciutadana. D’acord amb el que disposa l’article 5 de la Llei Orgànica 15/1999, de protecció de dades de caràcter personal i l’article 12 del seu Reglament de Desplegament, aprovat pel Reial Decret 1720/2007, us informem que les vostres dades de caràcter personal (introduïdes per la persona usuària (nom usuari/usuària, adreça electrònica i DNI-) s’incorporaran al fitxer PARTICIPACIÓ CIUDADANA del que és responsable l’Ajuntament de Montcada i Reixac i seran objecte de tractament amb la finalitat de realitzar la gestió integral de la participació ciutadana de l’Ajuntament de Montcada i Reixac i la gestió del cens electoral. No seran cedides a persones físiques ni jurídiques públiques o privades sense el vostre consentiment o si no ho autoritza una llei. En cas de modificació de les seves dades, haurà de comunicar-les a l’Ajuntament de Montcada i Reixac per procedir a rectificar les mateixes. Podeu exercir els drets d’accés, rectificació, cancel·lació i oposició adreçant-vos a l’Ajuntament de Montcada i Reixac, Oficina d’Atenció al Ciutadana (OAC), Av. de la Unitat, 6 o al correu electrònic oac@montcada.org  8. Normativa aplicable Les normes de l'ordenament jurídic espanyol regeixen de manera exclusiva aquestes condicions d'ús. Qualsevol disputa, controvèrsia o reclamació derivada d'aquestes condicions d'ús, o d’incompliment, rescissió o invalidació d'aquestes, es resoldran exclusivament davant els jutjats competents.  9. Revisió de les condicions d’ús L'Ajuntament de Montcada i Reixac es reserva el dret de revisar les presents condicions d'ús i la política de privadesa a qualsevol moment i per qualsevol raó. En aquest cas, les persones usuàries registrades seran avisades a través d'aquest espai en línia i, si continuen utilitzant el portal, s'entendran acceptades les modificacions introduïdes.  
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ANNEX 3: PROPOSTES PRESENTADES  TÍTOL DESCRIPCIÓ 1 Proposta Rampa exterior accés estació Montcada-Manresa (direcció Terrassa) Adjunto una captura d'imatge del google maps de la ubicació concreta de la que parlo a continuació: Tal i com mostra aquesta captura del google maps, actualment aquesta estació (Montcada i Reixac-Manresa) compta amb 4 trams d’escales (un el tapen els arbres a la fotografia) per accedir a l’andana de l’estació en direcció Terrassa-Manresa, cosa que dificulta moltíssim l’accés per minusvàlids i cotxets de bebè i nens/es. En el meu cas particular em trobava que per pujar o baixar havia d’agafar a pols el cotxet amb la meva bebè dins i baixar o pujar 4 trams d’escala cosa que era dificultosa o havia de dependre de que algun bon ciutadà m’ajudés a baixar-lo si aquell dia em resultava impossible fer-ho tota sola bé perquè no em trobés bé, tingués algun esquinç o portés varies coses alhora a part del cotxet. Si, a més a més a més estàs embarassada d’un altre fill/a us podeu imaginar que la cosa és complica encara més. Imagino doncs que les persones que tenen alguna discapacitat física, sobretot les que van en cadira de rodes ho tindran encara més difícil i dependran absolutament de que algú els ajudi. Considero que després de tants anys s’hauria de fer alguna cosa al respecte per millorar l’accés a l’andana per tothom, si, a més, tenim en conte que cada cop es vol promoure més l’us del transport públic i que aquest el pugui utilitzar tothom. Per tot això, proposo doncs, la construcció d’una rampa d’accés a l’andana tal i com ja hi ha a l’altre cantó en direcció Barcelona que faciliti l’accés a l’andana als minusvàlids i mares i pares amb cotxets de bebè/nens-es. 2 Renovació vorera Carretera Vella  Renovació de la vorera del numero 20 fins el numero 34 de la Carretera Vella, aquesta proposta hauria de formar part del pressupost anual de l'ajuntament i hauria d'haver-se fet fa anys. La proposo perquè està en molt males condicions amb diversos buits on la gent sol ensopegar o torçar-se el turmell, han anat fent obres al carrer i arreglant diversos trossos però aquesta part no s'ha arreglat des fa molts anys. 3 Renovació pavelló municipal c/bonavista Es necessita una renovació del pavelló, ja que és un perill pels nens, els vestidors fan pudor i s'inunden facilment, no funciona la calefacció, te goteres,... en resum fa vergonya. Però sobretot és el perill pels nens, ja que al llarg dels anys he vist moltes relliscades contra les valles, les pareds no estàn protegides,... 4 Horts urbans Poder crear espais de horts urbans a solars buits i a les plaçes o carrers que per la seva amplada o permetin. Poder apropar la terra a la ciutadania, nens i nenes, avis i àvies convivint amb les plantes, fruites, verdures sense tenir que sortir del nucli urbà. Poder portar-se aquest projecte a tots els barris. Naturalitzar la relació amb la natura amb la proximitat i possiblitat de cuidar un tros de terra en la qual poder dedicar-se a apendre, observar-la i nutrint-nos de ella. Hi ha molta demanda de persones que demanen un hort. En els horts de la Llacuna hi ha llista de espera de 50 persones. Apropar la natura a la vora de casa de tots.Per entendre de ella i els seus cicles vitals. 5 Llum i color a la ciutat i al cor de les persones Poder pintar murals i grafitis a moltes parets i murs de la ciutat. Dona color a la ciutat i de aquesta manera poder donar color i alegria al cor de les persones que vivim aquí. Aprofita el espai públic de Montcada per fer un museo de parets i murs conegut en tot el món per la seva proposta Viva alegre i amb 
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consciència de Amor i Color les nostres parets.  6 Espai lúdic i de esbarjo al Pati de l’antiga Brigada municipal al C/Malves Poder aprofitar el espai del pati de la Antiga brigada municipal darrera del cementiri de Montcada. Per poder crear una zona de esbarjo i trobada per les entitats i famílies del municipi. Un lloc on poder possar barbacoes bancs, taules, grunxadors, font,espai ajardinat per poder gaudir de aquest espai sense ús. Obrir els espais municipals al poble.  7 Crear una zona de joc per a nens i joves a l'aire lliure Montcada necesita una zona on els habitants puguin jugar a futbol, bàsquet o cualsevol altre esport sense estar en un club i dins del centre del poble, així evitarem el perill que suposa que es trobin a la plaça de l'església nens jugan a pilota, nens amb patinets i gent passejant. La meva proposta és situaria a la zona entre el pavelló Miquel Poblet i la zona d'aparcament que queda sota l'autopista. És podria fer un camp de futbol petit, un de bàsquet i una zona lliure, tots 3 haurien d'estar delimitats per tancats per tal que les pilotes no afectin ni als cotxes ni a les persones que passegen pel carrer. Al mateix temps es podría habilitar part dels voltants del pavelló Miquel Poblet per fer pistes de tenis ja que en aquests moments no és fa servir. 8 Pipican digno en La Ribera Propongo hacer un Pipican "en condiciones" en la zona de la Ribera, bien en la zona del parque que hay junto a la Casa de les aigües o en una parte del río que ha sido reformado recientemente. Con Pipican en condiciones me refiero a uno que permita a los perros y dueños disfrutar en su interior y no el que tenemos ahora de 5x5mts del que no se cierra ni la puerta. Que disponga de basuras para poder depositar las cacas, algo de zona de agility y algunos asientos. Facilitemos la tenencia de perros y hagamos que ellos sean más felices permitiéndoles jugar con un poco de libertad.  9 Recuperació ambiental de les lleres dels rius Ripoll i Besòs Realitzar actuacions tant a les lleres com als terrenys adjacents per a recuperar la funció ecològica, els serveis ecosistèmics i la biodiversitat dels nostres rius. Entre d'altres es poden contemplar plantacions d'espècies arbustives adaptades als medis fluvials, creació de basses per a amfibis, renaturalització del curs baix del Ripoll, afavorir la formació de platges de codols, col.locació de caixes niu i altres recursos per a la fauna, etc.  10 Recuperació ambiental del torrent de Mas Duran El torrent de Mas Duran representa l'últim espai que permet una certa connectivitat entre el riu Ripoll i els agroecosistemes del Pla de Reixac, però actualment es troba en una situació depurable tant pel que fa a la qualitat de la poca aigua que porta com de les seves riberes i jhàbitats adjacents. Proposem que es faci un treball de recuperació integral, que inclogui l'eliminació de la canya americana invasora, la plantació d'espècies arbòries i arbustives natives, creació de basses, caixes niu, i altres actuacions per a afavorir la fauna i un control dels abocaments d'aigües residuals que arriben al torrent. 11 Obrir els terrenys al voltant del pavelló A Montcada Nova, on la població no disposa de gaires parcs, ens permetem el luxe de tenir tancades vàries hectàries d'espais verds als quals no s'els hi dona cap ús social. Proposem que es retirin les tanques, o com a mínim s'hi facin accessos a aquests 
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Miquel Poblet i les pistes d'atletisme com a parcs urbans per a la ciutadania. espais i s'habilitin minimament per a ser utilitzats com a parcs: plantació d'arbres i arbustos, col.locació de bancs, fonts, entre d'altres. 12 Eixamplar el camí fluvial del Besòs, també anomenat "Camino del colesterol" El camí que ressegueix la llera esquerra del riu Besòs, adequat per a bicicletes i vianants ha tingut molt d'éxit i té una alta freqüentació, que molts cops comporta conflictes entre els diferents usuaris degut al poc espai que hi ha per circular-hi. Tot resseguint aquest camí trobem un gran espai verd  tancat al voltant de la depuradora, que estava resservat per a infraestructura vial, però aquestes vies ja no s'hi faran. Proposem còrrer les tanques uns cinc metres en direcció a la depuradora per a guanyar un parc lineal per on puguin circular els vianants deixant el carril asfaltat per a ús de les bicicletes, també s'haurien de plantar més a arbres per a donar ombra i col.locar uns quants bancs i fonts al llarg de tot el camí. Per últim es podria habilitar una petita àrea d'estada a l'explanada ubicada on es troben el torrent de la vallensana amb el camí. 13 Obrir els terrenys que s'han dessignat com a àrees verdes als solars de la Valentine i Intorsa Des de fa anys els veïns de la Valentine han hagut de viure amb el seu barri trinxat i separat dels altres per tanques de metall que impedeixen la lliuyre circulació dels veïns, a més de formar espais degradats al seu voltant. Actualment l'Ajuntament ja ha pactat l'ordenació de l'espai amb els propietaris dels terrenys, amb la qual cosa una quantitat considerable de terreny passarà a ser d'ús públic, però de moment no s'ha fet cap actuació en aquest sentit. Proposem que s'habilitin el més ràpidament possible els espais verds que corresponen al municipi dins d'aquests solars, enretirant les tanques i fent actuacions mínimes per al seu ús com a parc: conservació dels arbres ja existents i plantació de nous, col.locació de bancs, papereres i fonts, contemplar si és possible instal.lar horts urbans comunitaris, actuacions per a afavorir la biodiversitat urbana (caixes niu, punts d'aigua...) etc. 14 Augmentar l'arbrat del municipi Està demostrat els efectes positius que té la vegetació sobre els habitants de la ciutat (captació de particules contaminants, producció d'oxigen, ombra i regulació de la temperatura, valosr estètics i culturals, alimentació, etc), especialment en ambients com ara el mediterrani (molta calor i poca aigua), tot i així ens permetem el luxe de no tenir arbres en espais on podrien haver-hi i de fer ciutats cada cop més impermeables i ambientalment disfuncionals. Proposem que part d'aquest pressupost es faci servir en plantar la màxima quantitat d'arbres al municipi, en especial en llocs molt degradats i amb afectacions ambientals com ara els carrers (normalment molt amples) dels poligons del municipi i la resta de carrers. 15 Connectar els camins fluvials dels rius Ripoll i Besòs Per Montcada travessen dos grans vies "verdes" ciclables, el camí fluvial del Ripoll: que va fins a Sabadell i més a munt i acaba al poligon de la ferreria i el camí fluvial del Besòs, que vé de la platja de Sant Adrià i arriba fins al nostre poble.  Actualment no és possible anar facilment d'un camí a l'altre doncs el camí del Ripoll s'acaba davant de la C-17 i la linia de tren de Vic, a només uns centenars de metres del parc Salvador Allende, on ja es podria creuar la passarela de la Salle cap al carrer major i d'aqui arribar al camí del Besòs. Proposem que es faci algun tipus de bypass (pas elevat, pas soterrat, pas zebra i semàfor...) per a superar aquest obstacle i aconseguir unir aquests dos importants camins. 
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16 Recuperació de la Torre Bombita i als seus voltants com a parc i equipament públic.  Ubicada al poligon de la Ferreria entre antics camps de conreu, la Torre Bombita o de Na Joana és un edifici històric de gran valor que s'ha anat degradant durant els últims anys (l'Ajuntament ha començat a consolidar les parts que estaven més degradades) i que pressenta unes possibilitatsenormes tant com a edifici (equipament) com com a espai verd. Proposem que es faci una recuperació ambiental dels terrenys que l'envolten: neteja de runes i escombraries, plantacions d'arbres i arbustos, mobiliari i facilitació la connexió entre els terrenys i la llera del Ripoll. A més degut a la seva posició al costat del riu l'edifici o part d'ell podria fer-se servir com un centre d'interpretació per al Ripoll i la seva conca, i la relació d'aquests amb el nostre municipi. 17 Renaturalització de basses de reg en desús per a afavorir la fauna. A Montcada, degut al seu passat agricola hi trobem diferentes basses de reg en desús, que podrien renaturalitzar-se (consolidar l'estructura i tornar a impermeabilitzar, i introduïr vegetació) per a afavorir la fauna i a la vegada recuperar el valor estètic i històric d'aquests indrets. En trobem basses d'aquest tipus escampades pel pla de Reixac, el Turó de Vista Rica, resseguint el torrent de la Vallensana, i al Turó, entre d'altres.  18 Consolidació de l'antiga casa del Turó de Vista Rica i arranjament del Turó com a parc públic.  Al cim de vista Rica encara es conserva una casa gran de dos pisos envoltada de les restes dels seus antics jardins amb unes vistes molt bones sobre el poble. Proposem que aquest edifici es consolidi per a evitar que s'assegueixi degradant i que pressenti un perill potencial per a la gent que el visiti, i s'habiliti com un mirador i una àrea d'estada d'accés lliure. Amb una inversió no gaire gran també es poden recuperar els antics jardins (parterres, jardineres, basses i fonts) per al gaudi de la ciutadania. 19 Renovació del parc Salvador Allende (conegut com a parc dels avis) Renovació del parc salvador allende (col·loquialment conegut com a parc dels avis). És un parc que actualment té zones descuidades. És un espai que és troba al costat del riu, que si s'equipes amb un bon parc perquè els nens puguin jugar, amb més zones de jardi, i bancs seria un bon lloc on els nostres fills podrien passar una bona jornada de jocs i entreteniment. 20 Espai Miquel Poblet construcció de pistes annexes lloc de trobada dels ciutadans de Montcada i Reixac Els clubs de Montcada i Reixac i algunes Escoles patim la falta d'espais per practicar els esports de sala, (voleibol, hambol, futbol sala, basquet, korball etc.) les instal·lacions del carrer Bonavista  són insuficients i estan per fer-les noves. Miquel Poblet instalació molt adequada sense pistes annexes en les que poder entrenar i practicar esports de sala. CFS Montcada presenta aquesta proposta per: 1.- Prestar serveis esportius als ciutadans de Montcada, punt de trobada dels esports de sala 2.- Poder gaudir d'un espai adequat a l'imatge de de la nostra ciutat 3.- Donar suport als clubs d'esports de sala. 4.- Aprofitar els costos fixes de manteniments actuals del Miquel Poblet i oferir més serveis. 5.- La iniciativa privada no té instal·lacions d'aquest tipus. 6.- Demanada històrica d'aprofitament dels espais annexos al pavelló Miquel Poblet 7.- En una primera fase es farien les pistes i en fases i exercicis posteriors es podrien fer les cobertes 
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8.- Les pistes són de mides internacionals i servirian per portar a la ciutat de Montcada l'organització de tornejos d'àmbit privat, escolar, federatiu etc... 9.- Augment dels costos fixos d'aigua, llum i disminució dels manteniments d'atres instal·lacions ja molt precàries per la pràctica de l'esport de sala. 21 Ampliació metro fins a Montcada Aprofitant el soterrament de la via del tren es podria ampliat la lines L11 del metro des de Can Cuias fins al centre de Montcada. Donant servei tant a treballadors com a estudiants estalviant temps en els dos casos i obtenint millors serveis al ciutadà. 22 Ampliacio vorera Carrer Montiu (tram escola bressol Can Casamada) Ampliar la vorera del primer tram del carrer Montiu (desde el número 1 fins la cruïlla del Soterrament, aproximadament, tram escola Bressol). La vorera aquí es intransitable, passem les families que portem als nens a l'escola Can Casamada, i em d'anar amb els cotxets per la carretera, vigilant que no vingui cap cotxe per darrere. I si, just devant de l'escola  ha un trosset de vorera ample, pero el cami fins arrivar aquí es intransitable. Si et creues amb algu per la vorera un dels dos si o si s'ha de ficar a la carretera. Nomes hi ha en aquest carrer 3 places (contades) d'aparcament, ja que la resta son vados. Proposo eliminar aquestes 3 places (que ja no vindra d'aqui) i eixamplar tota la vorera amb la mateixa amplada que hi ha just devant de l'escola bressol. 23 Pistes de padel i gimnas La meva proposta passa per connectar la pista coberta municipal i la piscina. Aprofitant espai i afegint un bon gimnas municipal amb 6 pistes de padel.  24 Accés al riu Besós alçada mercat A l'alçada de la zona pont de la Salle i mercat municipal aproximadament es podria fer un accés al riu, ja que mols ciutadans que passegem gossos, anem en bici amb nens o altres activitats o hem de fer per la vorera que està feta un fàstic. Si es pogués accedir al riu desde aquesta alçada els ciutadans no hauriem d'anar fins la Valentine i els nostres gossos no haurien de fer pipi a la vorera. És molt sencill i poc costós fer una petita rampa per accedir. Evidenment la zona del riu hauría com a mínim que netejar-se i adecuar-la.  El riu és una gran zona desaprofitada de la qual els ciutadans de Montcada podriem gaudir. 25 Delimitación del Parc de la Llacuna Que se delimite una zona amplia del Parc de la Llacuna exclusivamente para perros (donde se celebraba antes El Rocío) pues de este modo no ocuparían todo el parque y todos podríamos disfrutar de él sin miedo a ser atacados por los perros que por allí corren sueltos o a pisar las cacas que no recogen sus dueños. 26 Pasarel.la superior per sobre de les escales automàtiques de la línea de tren de Montcada-Ripollet Pasarela superior sobre las escaleras automáticas del paso subterráneo de la línea de cercanías Montcada-Ripollet. Así todo el mundo (incluyendo minusválidos, personas mayores o con carritos de bebés) podrían pasar al otro lado de Montcada sin necesidad de rodearla o coger el coche. 27 Espai tancat per a gossos Proposem que s'instal·li un espai tancat per a gossos a Montcada Centre com s'està fent als barris de Barcelona, de manera que no ens haguem de desplaçar fins al parc de La Llacuna per poder deixar-los deslligats sense perill de que s'escapin. D'aquesta manera estaran més controlats i tampoc molestaran a ningú. 
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28 Stop acces C58 per Mas Duran Durant molt de temps el veïns de Mas Duran patim el trànsit de vehicles d'alta capacitat i, de vagades amb mercaderies perilloses, pels carrers Joan Miro i Avda. Europa per accedir des-de la C17 fins a la C58. El nostre barri esta tipificat segons cadastre com "residencial", i aquest tipus de vehicles haurien d'anar pel polígon FOINVASA fins arribar al seu destí de la C58.  Hi ha un senyal d'obligació en la sortida de la C17, abas de girar al barri pel túnel, on obliga a entrar a vehicles de <10tones. Ja han tapat dos mes enrere per ser contradictòries. 29 Paradas de buses urbanos Revisar y acondicionar las paradas de autobuses urbanos en nuestro municipio con una marquesina adecuada para resguardarse de la lluvia o del sol, así como una zona para poder sentarse.  30 Plan municipal de igualdad Impulsar políticas de igualdad, a través de un Plan Municipal de Igualdad, para luchar contra toda forma de racismo, de xenofobia, de machismo o de exclusión por identidad de género, orientación sexual y/o discapacidad, y de discriminación por origen geográfico, cultural o religioso. Lineas estratégicas a seguir: 1.- Corregir desigualdades. 2.- Impulsar cambios culturales y sociales que consigan y consoliden la igualdad de oportunidades. 3.- Combatir la violencia de género.  4.- Introducir la perspectiva de género en todas las actuaciones del Ayuntamiento de Montcada i Reixac. 31 Apostem per un enllumenat public que no contamini i alhora sigui eficient La meva proposta es renovar l'enllumenat públic del nostre municipi, alhora que fem una inversió en el enllumenat públic ens hauríem de implicar en respectar el medi ambient minimitzant el consum energètic alhora que contribuïm en la reducció d'emissions altament contaminants. Hi ha la tecnologia LED d'alta eficiència juntament amb els sistemes òptics que es dissenyen ara, que   buscant el màxim estalvi energètic alhora que redueix l’emissió de CO2 i el seu impacte en el medi. Hem d'apostar per un sistema que alhora ens doni  qualitat i eficiència de il.luminaciò alhora que reduïm els costos de manteniment a la vegada que cuidem el nostre entorn com es el medi ambient Hi han carrers a Montcada Nova  (adjunto foto carrer castello) que tenen una llumeneres molt antigues que donen molt poca  il•luminació i que el seu cost energètic es de segur molt alt alhora que el seu impacte amb el medi ambient es molt alt , també hi ha  llocs com el passeig paral.lel al carrer can tapioles que es molt transitat per gent que anem  a caminar o en bicicleta fins a Ripollet i que no podem fer-ho segons l'hora del dia per que el passeig careix de llumeneres. 32 Paseo no terminado mi propuesta es acondicionar el paseo que se hizo que va desde el puente hasta el límite con Ripollet en el que hay un carril bici bien delimitado pero que por donde vamos paseando esta lleno de agujeros y trampillas y que como carece de alumbrado público dificulta segun que hora del dia poder caminar con tranquilidad, se podria estudiar el tambien añadir algún que otro banco y fuente.  33 Una sala polivalente de juegos para niños Propongo habilitar una sala polivalente de juegos para niños. En la que puedan jugar cuando llueve o hace mal tiempo. Un espacio para que se puedan desarrollar, relacionar y evolucionar. 34 Escola Bressol a Mas Rampinyo - Mas Proposo una escola bressol al barri de Mas Rampinyo - Mas Duran, ja que és un dels barris amb més població del municipi (6.736) i el que més ha crescut en els darrers anys. 
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Duran Mas Rampinyo - Mas Duran no disposa de cap escola bressol i això produeix als habitants d’ aquests barris problemes de conciliació familiar. L'escola bressol més propera no té bona combinació amb transport públic i depenent la zona del barri es pot trigar 30 minuts, i una mica més si li sumes el cotxet i les barreres arquitectòniques. 35 Proposta d'un parc de "street workout" (barres)  Som un grup de joves de Montcada que pràctiquem aquest esport (Exemple: https://www.youtube.com/watch?v=A_GYF5DnFBU&t=212s), i sempre hem d'anar a altres pobles per poder practicar-lo. També ens entrenem en altres llocs de Montcada no habilitats, com per exmple, els móduls del parc de les aigües, ja que no tenim cap espai habilitat. Durant aquests darrers anys hem conegut gent del nostre poble que també voldrien gaudir d'aquest esport i es veuen en les mateixes condicions. Donat l'èxit de les màquines blanques per a la tercera edat que es van instal·lar a diferents parcs, hem estimat la possibilitat d'instaurar un parc de barres al nostre municipi que sigui habilitat per a aquest esport, ja que ens ofereix fer exercici al aire lliure i no suposa un cost adicional com el anar a un gimnàs. Hem estudiat amb molta cura el projecte i creiem que molta gent, no només joves, ho utilitzaria. A part és una proposta que no necessita cap edificació de cap mena i es poden instal·lar per móduls amb la possibilitat d'ampliar el parc en funció al seu èxit. Molt per sobre, i amb uns móduls amb els que la gent pugui iniciar-se i els que ja hi estem podem anar a més, el cost d'aquet seria d'un 6% aproximadament del pressupost total del projecte. Moltes gràcies, us adjuntem una imatge del parc de barres nou que han possat a Santa Coloma. 36 Recuperación imagen punto de llegada Montcada Arreglar la parte baja de entrada en Montcada por la estación Manresa-Montcada,  la fuente y las paredes,  no es muy  agradable de ver en su estado  actual, tanto  para las personas que nos visitan como para los vecinos de Montcada, nada mas llegar a nuestro pueblo, este "ricón". 37 Abertura al pueblo como parque antiguas pistas de atletismo Sustituir los arboles cotados, limpiar y montar un a parte para parque infantil y otra para descanso, con horario diurno y por las noches cerrarlo, lleva cerrado n años, al no realizarse el instituto y en Montcada no nos podemos sentir orgullosos de zonas verdes dentro de lo que es el pueblo, aprovechemos este espacio hasta que se lleve a cabo la obra prevista, la inversión de su arreglo pienso que es mínima 38 Colocación papeleras para mejora de la limpieza en nuestras calles  Estudiar y colocar las papeleras necesarias en las calles donde no las hay y con ello poder concienciar a nuestros vecinos de la importancia de su utilización para mantener nuestro pueblo mas limpio. Existe un déficit muy importante de ellas y como ejemplo citaré que: En la calle Santiago, en ambas aceras, no hay ninguna, en la calle Guadiana y Duc de Tetuán, acera río, no hay ninguna, en calle Colón, en toda la calle no hay ninguna, en calle Clavell, acera rio, no hay ninguna, etc. Medios de poca inversión que pienso puede servir mediante su difusión a nivel Municipal a que los ciudadanos las utilicen y  mejorar la limpieza y la imagen de nuestras calles. 39 Aceras de Terra Nostra Adaptar progresivamente las aceras de Terra Nostra, y de otros barrios, a todas las personas, quitando los obstáculos que obligan a bajarse a la carretera a personas con silla de ruedas o con carritos para niños. 40 Creación paneles para  el pegado de No se si es viable hacerlo sobre las papeleras que he solicitado  se instalen en una anterior propuesta, o hacerlo mediante paneles publicitarios para este fin, lo que creo que no podemos seguir es como se hace hasta ahora, en las fachadas ,sea publicidad oficial 
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carteles informativos en las calles o sea publicidad particular, generando empapelados unos detrás de otros, como muestra la foto adjunta  del día 5 de este mes, como no puedo enviar mas fotos que una, les detallo los folletos colgados que pude ver colgados  solo en la calle Jaime I, Santiago y Paseo Rocamora, y no los detallo todos de todos. Publicidad en las fachadas de: INAGURACIO DEL JARDINET DE L´APAT ASOCIACIÓ MUSICAL GIRAVOLT EL PORT ES TU TEATRE MUNICIAPL DANSA URBANA INAGURACIÓ SALA PLAN BE EL DIA DE LA MADRE TE PREMIO XII FIRA DE COMERCIANTS PRESENTACIÓ DEL LLIBRE MONTCADA I REIXAC DESAPAREGUDA FIRA DEL COMERÇ I DEL AIGUA KTS CACTUS DISCOTECA 41 Cargadors per vehicles electrics / compartir vehicles Que cada barri de Montcada disposi de un cargador per carregar els vehicles electrics. Que l´ajuntament fomenti algun tipus de carsharing motosharing o bicing al municipi. començant potser pels vehicles electrics municipals   42 Parc de les aigues Montar un rocodrom i/o bulder al parc i/o al riu dal costat del parc. Es podria montar una zona de reparació de bicicletes i mapes explicatius de les excursions en bici o a peu de la zona aixi com explicar l´entorn natural. (un parc com el del singuerlin li donaria molta vida també) 43 Feedback activista  Montar una exposició de caracter permanent de les lluites socials i populars, del que com a societat vam aconseguir i hem conseguit recentment passant desde les lluites populars dels barris dels drets basics fins al nou activisme. mostrar com la participacio ciutadana influeix en el nostre entorn .mostrar metodes de redistribucio de la riquesa com la economia social el cooperativismes etc... Podria estudiar-se montar una especie de biblio bus que contingues la exposicio i aixi poder donar acces al servei de biblioteca itinerant als barris que no en tenen i portar aixi la cultura a peu de carrer. 44 Energies renovables eficiencia energetica Fer servir la meitat dels diners en una eficiencia energetica municipal millor i l´altra meitat en energies renovables (eolica, fotovoltaica, biomassa etc. El que ens estalviem en energia que serveixi per a eixugar el deute municipal i potser una pressio fiscal menor. Una proposta complementaria seria que com han fet altres ajuntaments (sant cugat x exemple) promoguin productes d´estalvi d´aigua ,il.luminació , potenciant aixi les compres conjuntes donant una petita subvencio en la adquisicio dels mateixos 45 Jardin calle Guadiana Actualmente es un pi-pican, se trata de poner valla de jardín,  y volver a replantarlo y recuperar la imagen de cuando se creo como jardín, cosa que hace muchos años no lo parece. 
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46 Traslado mercadillo a zona pabellón Miguel Poblet Viendo la actividad actual de paradistas, he llegado a la conclusión que nuestro mercadillo a excepción de la zona frutas-verduras ( y en esta zona que estaba completa en la actualidad ya hay dos huecos), no es de los mas rentables, y esto lo ves por el número cada vez mayor de huecos existentes en las tras calles donde se ubica actualmente, hay días que hay tantos huecos como paradas, y esto pienso que Vds., lo deben saber, lo cual ya de por sí es un punto negativo, menor numero de paradas, menor oferta. Creo que uno de los motivos es que solo acuden a este, solo una parte de la población del centro de Montcada, del resto de barrios que podrían visitarlo a visitarlo, si la oferta no es amplia y además esta penalizado al no poder aparcar cerca del mismo, su afluencia pienso que es mínima. También existen puntos a tener en cuenta en cuanto a su peligrosidad y accesos que no es el motivo principal del tema y por ello, no lo voy a valorar. Posiblemente esta nueva ubicación, con sus aparcamientos correspondientes, generaría una mayor demanda parte de los paradistas y el mercadillo podría volver a lo que fue. Se trata de hacer un estudio en profundidad de los pros y contras y ver si esta actividad se puede salvar, si no, le veo el futuro muy negro, y puede llevar en breve a que pase lo ocurrido con nuestro mercado municipal. 47 Espai polivalent per la cultura i l’esport Veient les mancances que tenim al municipi per la pràctica i entrenament d’algunes activitats culturals i esportives,demanem un espai polivalent que pugui acollir diferents activitats, tan diverses com: l’assaig de castells, la practica de l´escalada, la practica de Korfbal i assaig de diferents tipus de balls i comparses, entre d’altes; en definitiva, un espai d’àmplia acollida on persones y entitats del municipi puguem realitzar les nostres activitats de forma segura, i on les entitats també puguem guardar alguns materials que fem servir per realitzar les nostres activitats. Proposem construir una nau diàfana annexa en un dels laterals sense construir del Pavelló Miquel Poblet, aquest es un espai sense utilitzar de fins a 1.000 metres cuadrats de superfície,  i la ubicació es molt bona ja que està situat en una zona cèntrica, molt accessible, que te amplies zones d'aparcament i es podria anar ampliant amb mes propostes futures. Aquest projecte està avalat per les entitats, Drac i Diables de Can Sant Joan, Associació Esportiva Can Cuias, Centre Excursionista Can Cuias, CEAV, CIM,  Asociación Esportiva Escolar de Korfbal Montserrat Miró, Castellers de Montcada i Reixac, Colla Mitjana dels Gegants de Montcada i Reixac i Grup de Calistenia. 48 Creació d'una rampa pel pas soterrat de la R3 entre els carrers Av Catalunya i Carretera de Ripollet Cada dia multitud de vianants utilitzen aquest pas soterrat que ja va néixer insuficient, ja que es va dotar d'escales (mecàniques només per la pujada) i no va tenir en compte les persones amb mobilitat reduïda ni els cotxets de nens. És l'únic pas que connecta els barris de Gurugú-Mas Duran amb Mas Rampinyo per sota de la via de Vic (línia R3) pels vianants i l'única opció que deixa aprop de la parada de busos. Cada dia els usuaris es veuen obligats a portar en braços els cotxets de bebès, els carros de la compra i les persones amb mobilitat reduïda directament estan excloses. Per això, proposo la creació de dues rampes que substitueixin les actuals escales. Les rampes, comparades amb els ascensors (que serien una altra alternativa per dignificar el pas), no tenen cap mena de despesa de manteniment ni risc d'avaria. Aquesta actuació aproparia molt més els dos barris i evitaria que molts usuaris utilitzin el cotxe per desplaçar-se. Adjunto enllaç i foto del google maps. https://www.google.es/maps/@41.4933055,2.1819003,3a,75y,270h,90t/data=!3m6!1e1!3m4!1sUWLKMgZ9M-QRVF9ULwWfsg!2e0!7i13312!8i6656 
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49 Creació de pisos de protecció o de lloguer social al costat de l'Església (carrer Barcelona Centre, Sant Josep i Ripoll) 
Com a veïna, cada dia sóc testimoni de la degradació d'aquest edifici "nou" que ha estat ocupat i vandalitzat en múltiples ocasions. Es tracta d'uns pisos de nova construcció que mai no van ser entregats i que avui en dia són un focus de brutícia , un risc pels veïns i una vergonya pel municipi. Prego a l'ajuntament, doncs, que actui d'ofici  obligant als seus propietaris a rehabilitar aquest edifici, posant-los a la venda amb la fòrmula d'habitatge protegit o bé  posant els pisos a disposició de la borsa de lloguer social. A més a més, també es podrien obtenir beneficis amb la venda de places de parquing que ja estan fetes al subsòl de l'illa (entre els carrers Ripoll, Sant Josep i Barcelona Centre) o el lloguer per hores d'algunes d'elles, evitant el trànsit rodat pel carrer major. 50 Ascensor a les escales mecàniques de Mas Rampinyo La meva proposta passa per la col·locació d'un ascensor o una rampa a les escales mecàniques que connecten la carretera de Ripollet amb l'Avinguda Catalunya, a Mas Rampinyo. D'aquesta forma, es facilitaria l'accés a les dues bandes per a les persones amb mobilitat reduïda o els que anem amb cotxets de nens. 51 Rampa, ascensor al pas tren de Masrampinyo  El pas subterrani que hi ha a l'avinguda Catalunya per accedir als serveis de la zona mercadona, etc. Són escales mecàniques molt empinades on persones amb dificultat de moviment, o cotxets d'infants no són accessibles. La meva proposta és col·locar una rampa mecànica, o un ascensor per fer accessible aquest pas subterrani. 52 Escales d'emergència per a l'Escola Mitja Costa Des de l’AMPA MITJA COSTA volem aprofitar el procés obert per “Montcada Participa” per presentar el nostre projecte per a una construcció d’unes escales d’emergència per el centre escolar que donin servei a un total de 260 alumnes, més el personal docent i administratiu. Exposem: - que el nostre centre disposa de dues plantes edificades i que no existeix cap sortida d’emergència en cas d’incendi per a la primera planta -que en cas d’incendi o d’algun fet que requereixi l’evacuació del centre, els alumnes només tenen una escala principal per on fer l’evacuació amb el consegüent perill d’aglomeracions -que en cas que el incendi afectés l’única escala existent, els alumnes i professorat no tindrien cap opció d’evacuar el centre de forma segura i que l’única opció seria sortir per les finestres de la primera planta comportant un perill per la integritat dels alumnes. Demanem que és pressuposti i es realitzi la construcció d’unes escales d’emergència per a que el nostre centre disposi de mesures de seguretat adients per una correcte evacuació en cas d’incendi. 53 Accessibilitat i seguretat peatonal al túnel C/ Nord El objectiu de aquesta intervenció seria de millorar la mobilitat peatonal de les persones que caminen per aquest carrers. És un via de mobilitat molt freqüentada per persones que es desplacen en direccions dels barris de la Ribera, Can Sant Joan, Font pudenta, polígons industrials, de la línees de tren de R-4, R-11. Objectiu: Tallar la circulació de vehicles per aquet lloc estret i perillós. Per millorar la convivència entre la mobilitat sostenible i la seguretat de tots els vianants. Treure els desnivells i la tanca de ferro que està doblegada  i impedeix passar amb cotxes de nens i cadires de rodes. Aquesta intervenció pacificaria la circulació de vehicles a Crta.Vella i C/Elionor millorant la qualitat de vida del barri. Hi ha conductors (Fitipaldis) agafem molta velocitat surtin de aquel túnel i segueixen fent el ral·li per el C/ Elionor en direcció Can Sant Joan. És un lloc molt perillós per la convivència entre el vehicles i les persones i creiem que la seguretat i accessibilitat a tots els colectius de persones és més important com a valor a seguir cultivant en el nostre Poble. 54 Accessibilitat i seguretat peatonal al C/Elionor n`39 Crear una vorera per peatons i accessible a tots els col·lectius. És un carrer que se utilitza com a vía peatonal per anar als barris de Ribera, Can Sant Joan, Font Pudenta, Polígons, línees de tren i totes les persones han de passar per el espai de circulació de cotxes que està en una curva en el que molts cotxes amb els seus conductors atrevits agafen velocitats de molta perillositat. No hi 
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ha pas per les persones i en el poc espai és troba un pal de sosteniment de línea de electricitat. El C/ Elionor en direcció a Can Sant Joan s'utilitza como a vía alternativa de rápid acces a tots els vehicles que van en direcció a Can Sant Joan, Ribera i els vehicles del C/ Nord vénen amb molta velocitat i els peatons es trobem en que han de invadir l’asfalt per seguir caminant. Cadires de rodes ^imposible^ el seu pas segur i accessible. 55 Montcada Concentra't Montcada i Reixac és un municipi agreujat degut al desenvolupament de Barcelona i de la seva àrea metropolitana, fet que provoca que una gran quantitat de xarxes viaries i ferroviàries creuïn el territori provocant la seva divisió.Lla nostra proposta es centra en  identificar  les actuacions necessàries, per tal de pal·liar aquests efectes/greuges i alhora evitar que es produeixin de nous. Deixem enrere a un conjunt de barris inconnexos, creem un POBLE. Volem una ciutat atractiva, funcional i innovadora a mig i llarg termini. MONTCADA CONCENTRA’T pretén donar resposta al gran repte d’aconseguir cosir les ferides urbanístiques, i per aquest motiu proposem que el primer pas sigui la generació d’un PLA DE DIRECCIÓ MUNICIPAL, gestionat per una plataforma ciutadana, que marqui quines són les actuacions i procediments necessaris per aconseguir una unió que afavoreixi els enllaços socials, econòmics i culturals, encarant el futur de la ciutat a una Barcelona propera i moderna. 56 Remodelació cruilla av Riera Sant Cugat i c. Quarters La proposta que presento consisteix en la remodelació de la cruïlla de la AV. Riera de Sant Cugat i el C. Quarters, adjunto plànol. Considero que es un punt amb cert risc d'accidents i d'ensurts ja que no sempre es respecten els STOP que hi han ara. Tècnicament no se quina opció es la mes viable, però buscar i adoptar les mesures més viables: rotonda, semàfors...   57 Adequació parc infantil Masrampinyo Proposo l'adequació del parc infantil de l'antic Aismalibar (on avui hi ha el Mercadona) perque estan totes les instalacins absoletes, alguna no funciona, i a més estan oxidades amb el que això suposa de perill per els infants. S'hauria d'intentar renovar ja que es un parc on cada dia hi ha gent i esta en molt males condicions. Fa molts anys que no s'hi ha fet cap intervenció.  58 Instal·lació d'un parc de calistenia/street workut Instal·lació d'un parc de calistenia/street workut al passeig del riu. Actualment a la bora del riu hi ha instal·lades una sèrie de "aparells" que anteriorment estàven ubicats al parc de la plaça Lluís Companys que són de poca utilitat. La proposta es substituïr-los o afegir-hi un parc de calistenia. La calistenia és una disciplina esportiva relativament nova en que es realitzen exercicis amb el mateix pes del cos. És una manera saludable de mantenir-se en forma i de promocionar l'esport com a activitat de lleure i alhora com a eina preventiva enfront de malalties com ara els problemes cardiovasculars. Aquesta disciplina en auge compta amb diversos parc arreu del món. Actualmnet a Catalunya hi ha diversos parcs: Barcelona, Sant Cugat, Figueres, Calafell, etc. http://www.kengurupro.es/ 59 Creació del CAMPUS de la (dis)CAPACITAT: Amb aquesta proposta ADIMIR vol proposar a la ciutadania de Montcada i Reixac el seu suport per ajudar a millorar la qualitat de vida i l'autonomia del col·lectiu de persones adultes amb discapacitat i de les seves famílies. Es tracta d'un col·lectiu cada vegada més nombrós al nostre municipi, que en la majoria dels casos, es troba en condicions precàries. 
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Atenció a la discapacitat al llarg de tota la vida Aquesta situació que s'agreuja dia a dia, necessita d'actuacions urgents i immediates. Per això, presentem el projecte: “Rehabilitació de l’equipament municipal: vivendes dels professors de l’antic parvulari de l’escola Mitja Costa, ubicat al  C/Crisantems de Terra Nostra per a la creació del Campus de la (dis)CAPACITAT” El projecte té dos objectius: 1) la rehabilitació d’aquest equipament permetrà el seu ús com a Centre d’Atenció Integral a la Discapacitat per a Persones Adultes al llarg del seu cicle vital; 2) L’existència d’aquest Nou Centre, en un espai de Terra Nostra on ja s’està desenvolupant altre projecte d’atenció a infants i joves amb discapacitat com és el CAID MONTCADA, crearà en  Montcada i Reixac un conjunt d’infraestructures i recursos per a l’atenció a la discapacitat que anomenem: “CAMPUS de la (dis)CAPACITAT: atenció a la discapacitat al llarg de tota la vida”. En definitiva, es tracta d'un projecte social, de caràcter inclusiu que té com a missió facilitar la inclusió d'aquestes persones dins de Montcada i Reixac. Comptem amb tu per aconseguir-ho! VOTA PER LA (dis)CAPACITAT! Pots descarregar el projecte: Projecte en català http://adimir.org/ca/campus-discapacitat-montcada/ Projecte en castellà http://adimir.org/campus-discapacidad-montcada/ 60 Restaruació del tram final del riu ripoll L´any 2007 l´ajuntament de Montcada i Reixac va començar un projecte per millorar el tram final del riu Ripoll amb l´eliminació d´una part dels horts il•legals i amb la complementació d´una plantada popular en que es van plantar una sèrie de plançons de vegetació de ribera per part de la ciutadania. El que tenia que ser un projecte de continuació va quedar parat i es va deixar a la seva sort la restauració del tram final del riu Ripoll. Des de l´any 2014 dins de les jornades de neteja dels espais fluvial (Fem Dissabte) els voluntaris del projecte rius que hi participem i coorganitzem, vam decidir dedicar els esforços en un tram fix en comptes de un de itinerant cada any en un lloc diferent, es així com va néixer Montcada Som-Rius, amb la intenció de donar a conèixer els valors dels nostres espais fluvials, el respecte i protecció dels nostres rius. Durant aquest tres anys, hem dedicat esforços per la millora ambiental, restauració i divulgació del riu Ripoll, realitzant neteges de deixalles a la llera, denunciant agressions, plantant vegetació de ribera que anem mantenint, col•locant caixes niu per a aus i refugis per ratpenats. Aprofitant l´oportunitat de poder presentar un projecte on dedicar una part del pressupost municipal, hem pensant que es podia continuar donant un seguit de millores, que afavoreixin la mobilitat de les persones per els seus marges, on es pugui gaudir de les vistes i perspectives que ens dona el riu, des de un balco fantàstic, sense necessitat d´envair ni ocupar la llera, on les persones puguin comprovar com la vegetació de ribera es desenvolupa, el riu canvia de colors segons les estacions, on la fauna pugui moure’s amb llibertat i seguretat com un veritable corredor biològic que interconexioni els diferents espais naturals del nostre municipi: Besòs, Ripoll, Riera de St Cugat, Collserola, Serralada de Marina, Pla de Reixac.  ACCIÓ 1. ARRANJAMENT DE LA VORERA DEL CARRER VAPOR. Al c. Vapor, davant del camp de futbol de la Ferreria, existeix un tram de vorera sense arranjar i tot ple d’herbots, que a part de donar una pèssima imatge com a municipi per a tots els visitants 
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que fan servir el carril bici paral•lel o caminats, suposa un perill de seguretat per als vianants que han de fer servir un corriol pre-marcat per l’erosió del continu pas de persones o baixant  al carrer amb el perill que suposa el pas de bicicletes i vehicles. Demanen que s’arrangi aquest espai amb panot de vorera o es converteixi en una pista de sauló. ACCIÓ 2. REPARACIO I CONTINUACIO DE LA TANCA DE FUSTA DEL CARRER VAPOR. Actualment existeix una tanca de fusta inacabada que dona protecció al traçat que va des de el pont del carrer Vapor fins el camp de futbol de la Ferreria, però que no termina tot el traçat del carrer, sinó que gran part d´ell queda desprotegit amb un desnivell de caiguda d´uns tres metres. Demanem que es construeixi una nova tanca de fusta que doni protecció als vianants i així complementi l´arranjament de la vorera del carrer Vapor. ACCIÓ 3. REDISSENY DE LA BARANA DE LA PASSAREL•LA DE LA SALLE.  Actualment la passarel•la de la Salle després de la seva remodelació, combina espais de tanca metàl•lica i tanca de vidre, desconeixem motiu perquè es van distribuir diferents tipus de materials al llarg de la passarel•la, però entenem que es va obviar que per donar un valor paisatgístic al riu, ès necessari que els ciutadans el puguin veure, sobre tot els nens que son els que mes gaudeixen veient el transcurs de l´aigua i la fauna que l´ocupa. Actualment no ho poden fer, perquè just el tram que transcorre per sobre de la llàmina d’aigua ès de tanca metàl·lica que impedeix la visió del riu als infants. Demanen que traslladi una part de la barana de vidre d’un dels costats al centre del riu perquè tothom pugui gaudir del pas de l´aigua a la seva fauna. ACCIÓ 4 RESTAURACIÓ DE LA COVERTA VEGETAL. Malauradament el riu Ripoll, ha patit continues agressions a la seva llera, ja sigui per el pas de vehicles per obres, instal•lació de canonades de subministrament d´aigua o clavegueram i a on hem pogut constatar que no s´ha fet cap projecte de millora i de restauració per mitigar el danys ocasionats per aquestes obres. Des de l´any 2014 els voluntaris de Montcada Som-Rius, hem complementat les jornades de neteja dels espais fluvials (Fem Dissabte) amb petites plantacions que a modus d´illes, vagin donant cobertura vegetal a la llera del riu i comencin a afavorir la dispersió de llavors i donin un espai de protecció a la fauna. Hem plantat diferents especies vegetals tant de ribera com de marges: Tamarius, Sanguinyol, Heures, Pollancres, Sargues, Saulic, Llentiscles, Arç blanc, Vern. Demanem suport per continuar realitzant petites plantacions a modus de illetes i anar dotant de cobertura vegetal el tram final del riu Ripoll fins la seva desembocadura amb el riu Besòs. 61 Per combatre el patiment de moltes persones dependents o discapacitades que necessiten ajuda És necessari invertir en EQUIPS TÈCNICS ADEQUATS per Totes les persones dependents o discapacitades que ho necessiten (préstec gratuït, suprimint barems). Per exemple cadires de rodes (elèctriques, còmodes, adaptades...), caminadors, llits adaptats, banys adaptats, butaques, coixins de protecció, equips apropiats de Transferència, entre moltes altres innovacions tecnològiques que existeixen i que ajuden a aquestes persones. És un dret de totes les persones i solament els de més poder adquisitiu poden disposar d’equips complerts, de qualitat, adaptats a la persona... A més de la inversió material, cal un fort increment de la despesa en serveis humans i ajuts apropiats per les necessitats d’aquestes persones. No és suficient atendre només les persones que van a serveis socials, sinó que és necessari que les inversions i serveis arribin a totes les persones que ho necessiten a través dels mitjans adients (més informació, porta a porta...) Proposta del Grup de Medi Ambient de Montcada i Reixac-Ecologistes en Acció de Catalunya. 
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62 Urgeix més teleassistència per persones grans, dependents, dones maltractades, etc. És necessari invertir en equips tècnics adequats de Teleassistència per Totes les persones que ho necessiten (persones grans, dependents, dones en situació de violència de gènere...) (préstec gratuït i sense copagament). Per exemple Teleassistència domiciliària i també Teleassistència mòbil per fora del domicili, Teleassistència adaptada a la persona, detectors de gas, detectors de fum, detectors de caigudes, altres sensors/detectors de riscos per la persona, dispositius tecnològics de prevenció i de seguretat necessaris, ETC. A més de la inversió material, cal un fort increment de la despesa per proporcionar els serveis humans adequats d’atenció a les necessitats d’aquestes persones (atenció apropiada i ràpida tant a nivell telefònic com a nivell d’atenció domiciliària, ETC.). Proposta del Grup de Medi Ambient de Montcada i Reixac-Ecologistes en Acció de Catalunya.  63 Més beques menjador pels nens i nenes d’escoles públiques Calen més beques i serveis de menjador de qualitat amb suficients nutrients per tots els nens i nenes escolaritzats, i per tant cal ampliar barems de concessió de beques i suprimir copagaments. Proposta del Grup de Medi Ambient de Montcada i Reixac-Ecologistes en Acció de Catalunya. 64 Rocòdrom Municipal a Montcada i Reixac Els membres d'associacions d'esports de muntanya y els amants dels esports verticals necessitem d'unes instal·lacions i condicions particulars per la práctica, entrenament i divulgació dels nostres esports, per això: "demanem construir un Rocódrom municipal a Montcada". Beneficiaria a la gran quantitat de gent que ja coneix i practica aquest tipus d'esport, seria un gran incentiu per gent es sent molt allunyada dels esports d'aventura, en podrien fer us escoles y entitats per educar en la seguretat dels esports de muntanya y també obriria portes per organitzar events de tecnificació de la Federació d'Entitats Excursionistes de Catalunya. La ubicació ideal seria un espai total o parcialment tancat on instalar plaques amb una paret de 8 a 18 metres d'alçada y 6 a 10 metres d'ample. 65 Construcció d'una pista de patinatge El terreny més adequat per ubicar la pista es troba a la part interior de les pistes d’atletisme ubicades al Polígon de la Ferreria que utilitza actualment la JAM, una entitat amb qui l'associació esportiva Can Cuiàs ja ha mantingut contactes i n'ha aconseguit l'aprovació prèvia per a la possibilitat de compartir l'espai. El club de Roller Can Cuiàs es va crear l'any 2011 i actualment hi participen més de 500 persones en les activitats que organitza, està inscrit en la Federació Catalana de Patinatge i participa en les màximes competicions catalanes, espanyoles i europees de patinatge de velocitat.  Requerim una instal•lació homologada per a la pràctica del nostre esport, on els alumnes, siguin infants o adults, puguin practicar esport de forma segura i en bones condicions.  66 Badenes de hormigón en Mas Duran Mi propuesta es poner badenes de hormigón que substituyan los que hay actualmente (que son de caucho y se van desclavando del asfalto). Los badenes de hormigón, como el que hay a la salida de la Escola Mas Rampinyo, son más duraderos y eficientes. La calle Joan Miró en sentido carretera Ripollet, es de bajada, y los vehículos circulan a gran velocidad como si fuera una autopista en lugar de un barrio residencial con más de 8 pasos de peatones y un stop, que no impiden que hayan accidentes a diario (cosa 
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que la policía local desconoce porque muchos se solucionan con parte amistoso) 67 La nevera VERDA de Montcada Us agrada perdre el temps? A mi tampoc, i menys quan el perdo per coses tan simples com: esperar el meu torn a la botiga o haver d’anar amunt i avall amb el carro o els cistells, etc. Aquestes són situacions quotidianes que pots veure a les zones comercials del nostre poble. No patiu montcadencs i montcadenques, jo tinc la solució! Què us sembla si poguéssiu comprar a les botigues de Montcada fins i tot quan són tancades? Segur que també us agradaria que us la portessin a casa, oi?. Us proposo una aplicació mòbil per enviar la llista de la compra a les vostres botigues habituals i per rebre les comandes directament a casa vostra. Sóc alumna de La Salle Montcada, curso el batxillerat i estic fent el treball de recerca (TDR). El meu TDR consisteix en desenvolupar els fonaments d’aquesta iniciativa i, sobretot, fer una prova pilot de l’aplicació. Proposo a l’Ajuntament recollir els resultats del meu TDR i posar en marxa la meva iniciativa a escala real. La posta en marxa d’aquesta requerirà suport econòmic per perfeccionar l’aplicació, promocionar el sistema entre comerciants i clients i per definir la plataforma de repartiment. Cal dir que en aquest últim punt, una bona opció seria donar als joves montcadencs i montcadenques l’oportunitat de responsabilitzar-se del repartiment a domicili de les compres. En conclusió, aquesta proposta no només facilitarà la compra al client, a més aconseguiria que el comerç d’aquestes botigues pogués arribar a tothom del municipi. Una altra avantatge que cal tenir en compte és que podria reduir la circulació dels cotxes, perquè no caldria que els clients es desplacin fins a les botigues, perquè la comanda podrà arribar a les seves cases o bé podran recollir-la en un punt de lliurament. 68 Arreglo Centre Cívic La Ribera Las instalaciones se han ido deteriorando con el paso del tiempo, llegando a impedir el correcto funcionamiento de las actividades que se realizan, con peligro incluso de la integridad física de las personas que acuden.  69 Reparació del Centre Cívic La Ribera Les seves instal·lacions ja s’han utilitzat durant molts anys. Necessiten una millora. També reparar certes instal·lacions que s’utilitzen amb molta freqüència. 70 Reparació de sales del Centre Cívic La Ribera Algunes de les sales d’activitats del Centre Cívic de La Ribera es troben en unes condicions deplorables. És necessari procedir a les seves reparacions tant per efectes d’utilitat com per dignitat de la pròpia edificació i de les persones que l’utilitzen. 71 Millora del Centre Cívic de La Ribera Les instal·lacions tenen massa anys sense millorar. Això ha fet que actualment no reuneixin les condicions òptimes d’utilització, seguretat i benestar de les persones que en fan ús.  El respecte a la dignitat dels usuaris fa imprescindible i urgent les millores. 72 Arranjaments al Centre Cívic La Ribera El Centre Cívic La Ribera acusa un greu deteriorament general de les seves instal·lacions i aspecte, quant a la pintura i neteja. Cal una intervenció general per subsanar les deficiències que presenta per la manca de manteniment. 



  PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2017  

 28

ANNEX 4. PROPOSTES DESESTIMADES Recull de les propostes presentades a Montcada participa que van ser desestimades per a la fase de votació així com els motius pels quals van ser descartades. NÚM. PROPOSTA MOTIUS DE LA DESESTIMACIÓ 1 Proposta rampa exterior accés estació Montcada - Manresa (direcció Terrassa) És competència de l'empresa ADIF. 2 Renovació vorera Carretera Vella Ja existeix un pla de manteniment de voreres. 3 Renovació pavelló municipal c/ Bonavista S’està estudiant fer una remodelació de tot el conjunt de la Zona Esportiva Centre per poder oferir un servei de més qualitat a la ciutadania.  12 Eixamplar el camí fluvial del Besòs, també anomenat "Camino del colesterol" Hi ha una actuació municipal, el Projecte Riu,  que inclou algunes de les accions proposades. Igualment, algunes accions afecten a terrenys que no són de titularitat municipal. 13 Obrir els terrenys que s'han designat com a àrees verdes als solars de la Valentine i Intorsa Els terrenys no són de titularitat municipal. 15 Connectar els camins fluvials dels rius Ripoll i Besòs Supera el pressupost i comporta dificultats tècniques 21 Ampliació metro fins a Montcada No és competència municipal. 23 Pistes de pàdel i gimnàs S’està estudiant fer una remodelació de tot el conjunt de la Zona Esportiva Centre per poder oferir un servei de més qualitat a la ciutadania.  24 Accés al riu Besòs alçada mercat Hi ha una actuació municipal, el Projecte Riu,  que inclou les accions proposades.  26 Passarel·la  superior per sobre de les escales automàtiques de la línea de tren de Montcada - Ripollet Hi ha un projecte municipal pressupostat i pendent d'execució que contempla la instal·lació d’un ascensor per facilitar l’accessibilitat.  28 Stop accés C-58 per Mas Duran No és una inversió sinó una regulació del trànsit. Està prevista al Pla de Mobilitat Urbana Sostenible (PMUS) i s’ha demanat a la Generalitat el canvi de senyalització a la C-17.  30 Plan municipal de igualdad No és una inversió i ja existeix un Pla Municipal Igualtat. 
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 NÚM. PROPOSTA MOTIUS DE LA DESESTIMACIÓ 33 Una sala polivalente de juegos para niños Per garantir la continuïtat del servei seria necessària la contractació de personal i afectaria a pressupostos futurs. 34 Escola Bressol a Mas Rampinyo - Mas Duran La inversió inicial supera el pressupost i a més a més comportaria un cost addicional en exercicis posteriors. 37 Abertura al pueblo como parque "antiguas pistas de atletismo" en Montcada Nova El terreny està afectat pel desviament de la línia R2 i la construcció del IES Montserrat Miró. 40 Creación paneles para  el pegado de carteles informativos en las calles Ja existeix un circuit urbà de comunicació que regula la col·locació indiscriminada de cartells a les parets i mobiliari públic.  41 Carregadors per vehicles elèctrics / compartir vehicles Hi ha comprats dos punts de recàrrega pendents d'instal·lació. 43 Feedback activista  No es disposa d'una sala per a exposicions fixes. Pel que fa al bibliobús, és competència de la Diputació de Barcelona i només s'utilitza com a biblioteca mòbil. 46 Traslado mercadillo a zona pabellón Miguel Poblet No és una inversió. 48 Creació d'una rampa pel pas soterrat de la R3 entre els carrers Av. Catalunya i Carretera de Ripollet Hi ha un projecte municipal pressupostat i pendent d'execució que contempla la instal·lació d’un ascensor per facilitar l’accessibilitat. 49 Creació de pisos de protecció o de lloguer social al costat de l'Església (carrers Barcelona Centre, Sant Josep i Ripoll) Els habitatges construïts i sense ocupar es troben dins d’una unitat d’actuació pendent de desenvolupa-ment urbanístic. Són de propietat privada i no estan qualificats com a “habitatges de protecció oficial”. 50 Ascensor a les escales mecàniques de Mas Rampinyo Hi ha un projecte municipal pressupostat i pendent d'execució que contempla la instal·lació d’un ascensor per facilitar l’accessibilitat. 51 Rampa, ascensor al pas tren de Mas Rampinyo  Hi ha un projecte municipal pressupostat i pendent d'execució que contempla la instal·lació d’un ascensor per facilitar l’accessibilitat. 52 Escales d'emergència per a l'Escola Mitja Costa És competència de la Generalitat. S’avaluarà la necessitat de la intervenció per requerir a la Generalitat que actuï. 
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 NÚM. PROPOSTA MOTIUS DE LA DESESTIMACIÓ 55 Montcada concentra't: generar un Pla de Direcció Municipal gestionat per una plataforma ciutadana La despesa destinada a  l’elaboració d’un Pla Director no és imputable a la partida  d’inversions. 56 Remodelació cruïlla Av. Riera  de Sant Cugat i carrer Quarters La realització d’una rotonda de moment és inviable ja que afectaria la fàbrica química que s’hauria d’enderrocar. L’Ajuntament valorarà  solucions alternatives per millorar la seguretat en aquesta cruïlla. 57 Adequació parc infantil Mas Rampinyo de l'antic Aismalibar (on  hi ha el Mercadona) És una concessió administrativa. Es reclamarà el manteniment a l’empresa adjudicatària. 59 Creació del CAMPUS de la (dis)CAPACITAT: Atenció a la discapacitat al llarg de tota la vida La rehabilitació de l’equipament és una inversió, però el projecte del campus n’està vinculat de forma inseparable i suposaria la cessió en exclusiva de l’equipament a una sola entitat. 61 Per combatre el patiment de moltes persones dependents o discapacitades que necessiten ajuda cal invertir en  EQUIPS TÈCNICS ADEQUATS (préstec gratuït, suprimint barems). Per exemple cadires de rodes,  caminadors, llits adaptats, etc. A més de la inversió material, cal un fort increment de la despesa en serveis humans 
L’Ajuntament disposa d’un banc gratuït de préstec amb 1.044 ajuts tècnics i destina una dotació anual de 10.000 € per comprar i renovar els materials. La dotació de més recursos humans no és imputable a la partida d’inversions.  62 Urgeix més teleassistència per persones grans, dependents, dones maltractades, etc. I més sensors/detectors de riscos  (detectors de gas, fum...) També un increment en  serveis humans adequats d’atenció a les necessitats d’aquestes persones 
La despesa  del servei de teleassistència no és imputable a la partida d’inversions, ja que es tracta de la prestació d’un servei. La dotació de més recursos humans tampoc és imputable a la partida d’inversions. 63 Més beques menjador pels nens i nenes d’escoles públiques El programa beques de menjador és competència de la Generalitat, l’Ajuntament complementa i gestiona aquest programa.  No és una despesa imputable a la partida d’inversions 67 La nevera VERDA de Montcada:  una aplicació mòbil per enviar la llista de la compra a les vostres botigues habituals i per rebre les comandes directament a casa vostra El desenvolupament del programari informàtic en forma d’APP  és una inversió, però aquest projecte no es pot desvincular del servei de repartiment a domicili que requeriria de la contractació de personal i, aquesta altra despesa, no és imputable a la partida d’inversions.      
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ANNEX 5. ACTES DE LES REUNIONS DEL GRUP MOTOR  Data: 4 de març de 2017 Hora: 8 h. Lloc: sala Junta de Govern Local Assistents: Òscar Gil, Sergio Lahuerta, Joan Carles Paredes, Jordi Sanchez, Cristino Garcia, Mar Sempere, Àngel Acín, Enrique Navarro, Quima Gimbert i Pilar Cazorla  Desenvolupament de la sessió  El president de l’Àrea Econòmica, Òscar Gil, inicia la reunió explicant que, un cop aprovats els pressupostos generals de l’Ajuntament, ja es pot continuar amb el projecte de pressupostos participatius. A continuació informa sobre la proposta de terminis per desenvolupar les diferents fases del procés:   Fase d’informació i difusió: a partir de divendres 7 d’abril Fase de presentació de propostes: del 25 d’abril al 9 de maig Fase d’avaluació i validació de les propostes: del 10 de maig al 9 de juny Fase de votació: del 12 al 27 de juny Fase d’execució: al llarg de 2017 i 2018  Explica que podran presentar propostes les persones amb 16 anys o més, inscrites al padró municipal, i també les persones inscrites en el registre de tercers, però que només podran votar els montcadencs i montcadenques.  L’Òscar dóna la paraula a la Pilar Cazorla que fa lliurament a tots els assistents de la documentació següent:  - Programa que recull les normes de funcionament del procés - Avís legal sobre les condicions d’ús, privacitat i protecció de dades que la gent haurà d’acceptar per poder registrar-se en el portal - Díptic informatiu - Proposta de l’empresa Milgrams a la qual s’ha encarregat la plataforma tecnològica de Participació Ciutadana  A continuació fa un breu resum de la trajectòria d’aquest projecte des del seu inici a l’octubre de 2016, quan la Junta de Govern Local va aprovar el projecte de pressupostos participatius i la creació del grup motor que ha de definir els criteris de desenvolupament i funcionament de tot el procés.  Comenta que durant aquests mesos s’ha estat treballant a nivell informàtic en la posada en marxa de la plataforma tecnològica que ha de servir perquè la gent pugui presentar propostes i pugui votar-les posteriorment i que s’han fet les consultes legals necessàries per assegurar-ne el compliment amb les normatives de protecció de dades.  Les persones que vulguin presentar una proposta o votar s’hauran de registrar a l’aplicatiu, d’una manera molt senzilla, i es faran automàticament les comprovacions per saber si la persona està inscrita en el padró o en el registre de tercers. Ningú podrà votar dues vegades perquè només s’admet un vot per cada DNI.  Per facilitar que tothom pugui participar, s’habilitarà la recollida de propostes en format paper a diferents equipaments municipals.  Les votacions només es podran fer de manera telemàtica, però aquelles persones que no tinguin accés a Internet podran votar en els equipaments municipals habilitats a tal efecte, amb l’assessorament d’una persona de l’Ajuntament.  
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El grup motor haurà de fer un primer filtre de les propostes presentades per comprovar si compleixen amb els requisits mínims (que siguin de competència municipal, que siguin considerades inversions...). Les propostes acceptades passaran posteriorment a la revisió per part d’una comissió tècnica que valorarà la viabilitat tècnica, urbanística i econòmica i indicarà el cost econòmic de cada una d’elles. La composició de la comissió tècnica pot variar en funció del tipus de projectes presentats.  En tot cas, sempre s’haurà d’argumentar i justificar els motius de la no admissió de propostes i s’haurà de comunicar a les persones que les hagin presentat.  Àngel Acín explica breument la campanya de difusió que es durà a terme als mitjans de comunicació local: la Veu de Montcada, Montcada Ràdio, la web municipal i les xarxes socials de què disposa l’Ajuntament. També es faran cartells i díptics. Al llarg del procés, s’aniran fent recordatoris i difusió de les diferents fases en què ens trobem en cada moment.  Acords  
• Afegir en el díptic informatiu: que es podrà votar en els equipaments municipals i afegir també que es podrà sol·licitar assessorament o consultar dubtes sobre l’elaboració i presentació de propostes per mitjà del correu electrònic de l’OAC.  L’Enrique Navarro derivarà la consulta a la persona que correspongui en funció de la temàtica.  
• Priorització dels projectes guanyadors: un cop finalitzada la fase de votació, si el cost de les propostes escollides no arriba a 250.000 €, però el sobrant no és suficient per assumir la proposta immediatament següent, serà el grup motor qui decidirà què se n’haurà de fer.  
• Calendari de reunions: es proposa elaborar un calendari de les futures reunions del grup motor, coincidint amb els canvis de fase del procés participatiu. Tots els assistents coincideixen que es pot mantenir l’horari a les 8 del matí.  24 d’abril (uns dies abans de la fase d’inici de presentació de propostes)  10 de maig (per valorar les propostes presentades)  9 de juny (un cop finalitzada la fase de validació i abans d’iniciar les votacions)  29 o 30 de juny (per prioritzar les propostes més votades)  
• S’acorda també aixecar acta de les reunions del grup motor i enviar-la a tots els membres de la comissió, hagin o no assistit a la reunió, perquè estiguin informats.  
• S’acorda trucar a les persones que no han assistit avui a la reunió per esbrinar si hi ha hagut algun problema en la recepció de la convocatòria o no va els va bé l’horari. 



  PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2017  

 33

Data: 10 de maig de 2017 Hora: 8 h Lloc: sala Junta de Govern Local Assistents: Òscar Gil, Sergio Lahuerta, Joan Carles Paredes, Jordi Sanchez, Cristino Garcia, Marta Bunyesch, David Gerbolés, Mar Sempere, Àngel Acín, Enrique Navarro, Quima Gimbert i Pilar Cazorla  Desenvolupament de la sessió  S’inicia la reunió informant del nombre de propostes presentades per la ciutadania comptabilitzades fins al moment, que ha estat un total de 65 (2 de forma presencial i 63 on line). Falta saber si haurà entrat alguna proposta més de forma presencial  en els equipaments durant la tarda del dia 9 de maig que acabava el termini de presentació de propostes.  L’objectiu de la reunió és filtrar, valorar i organitzar per temàtiques les propostes presentades per la ciutadania a partir dels criteris establerts a les bases del procés:  - Ser un projecte sostenible i amb visió de ciutat - Ser de competència municipal - No contradir els plans aprovats - Respectar el marc jurídic i legal existent - Ser considerada una inversió - No superar el límit pressupostari destinat al procés - No representar un cost addicional en futurs pressupostos ni crear dependència - No contemplar subvencions a entitats ni el finançament de projectes no municipals ja existents - Ser projectes equitatius des del punt de vista de gènere - Ser projectes que no provoquin exclusió social - Haver entrat el projecte dins del termini  S’entrega un document a les persones assistents amb el nom i la descripció de cada una de les propostes per procedir a la primera fase de valoració.  Es procedeix a revisar una per una totes les propostes i es descarten les que no reuneixen els requisits mínims. Algunes d’elles s’agrupen  per temàtiques.  Acords 1. Informar les persones que hagin presentat una proposta descartada dels motius pels quals no s’ha acceptat el projecte. Prèviament, s’hauran de derivar aquestes propostes a l’equip tècnic corresponent segons la temàtica perquè elabori un informe argumentant els motius de la no acceptació. 2. Reformular algunes propostes que no queden prou definides. Caldrà contactar amb els seus autors. 3.  Unificar les que tracten sobre temàtiques iguals o molt semblants. En aquests casos també caldrà contactar amb les persones que han presentat els projectes. 4. Derivar les propostes acceptades a l’equip tècnic corresponent en funció del tema perquè informi sobre la viabilitat pressupostària i les quantifiqui econòmicament. En el moment de la redacció d’aquesta acta ja s’han comptabilitzat les propostes que faltaven i el recompte final dóna un total de 72 propostes (8 en paper i 64 on line). Adjuntem un document que inclou totes les propostes presentades i la valoració que va fer el grup de treball de les 65 primeres durant la reunió.   Les 7 últimes propostes, recollides posteriorment a la reunió (de la 66 a la 72) s’han valorat des de Participació Ciutadana.    
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Data: 9 de juny de 2017 Hora: 8 h Lloc: sala Junta de Govern Local Assistents: Òscar Gil, Joan Carles Paredes, Jordi Sanchez, Mar Sempere, Àngel Acín, Enrique Navarro, Quima Gimbert i Pilar Cazorla  Desenvolupament de la sessió  Es lliuren als assistents dos documents:   - Un amb les propostes denegades, tant les que van ser descartades en la primera fase de valoració com les que han estat descartades per l’equip tècnic que ha avaluat la seva viabilitat tècnica, legal i econòmica.   - Un altre amb les propostes validades i pressupostades que passaran a la fase de votació.   Es procedeix a revisar tots dos documents i es decideix:  1. Admetre la proposta anomenada “Reparació de les voreres de Terra Nostra”  que en un principi havia estat descartada ja que en el seu redactat també es parla de la reparació de les voreres de la resta dels barris de Montcada i per tant si és un projecte d’àmbit general.  2. Descartar la proposta “Creació del Campus de la (dis)Capacitat“ que en un principi havia estat admesa perquè, malgrat que la reparació d’un equipament municipal és una inversió, aquesta inversió està totalment lligada al projecte de creació del Campus que depèn d’una sola entitat. L’Ajuntament no pot comprometre un equipament municipal a l’ús exclusiu d’una sola entitat. La política municipal tendeix a què els equipaments municipals siguin polivalents i compartits.   3. Parlar amb els autors de propostes semblants per tal de presentar-les de forma conjunta i no dispersar els vots.  4. Enviar una comunicació a les persones que han presentat propostes que han quedat descartades explicant els motius de la no acceptació. Les respostes s’enviaran des de Participació Ciutadana utilitzant els arguments dels informes que es van sol·licitar als departaments corresponents.   5. Es fa un revisió dels arguments de les denegacions ja que no tots els departaments han valorat les propostes que se’ls han derivat.   6. L’Àrea de Política Territorial acabarà de pressupostar les propostes que falten. Aquesta dada és necessària per introduir-les al Portal.           
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Data: 6 de juliol / 17 Hora:  8 a 9 matí Assistents: Oscar Gil, Marta Bunyesch, Oriol Parés, Jordi Sanchez, Joan Carles Paredes, Mar Sempere, Pilar Cazorla  Desenvolupament de la sessió Un cop finalitzada la fase de votació es reuneix el grup motor per tal de valorar el procés participatiu, analitzar les incidències i fer propostes de millora de cara al futur.  En primer lloc s’explica que s’ha respost personalment a les 32 persones que van presentar propostes que van quedar descartades argumentant els motius pels quals no han estat admeses. Igualment, s’ha fet pública aquesta informació a través de la Plataforma.    A continuació passem a comentar una a una les queixes rebudes per part d’algunes persones que han participat en el procés  - Referent a l’hora de finalització de les votacions: es queixen de que podia votar passades les 12 de la nit.  La resposta de la empresa va ser aquesta:   “Sí  que hem detectat un error en la finalització automàtica de l’hora de les votacions. Degut a un error en los fusos horaris on s’allotja el servidor, el procés no va finalitzar fins a dues hores més tard del que estava previst.  Hem analitzat les votacions realitzades durant aquest  període de temps i aquests vots  NO modifiquen el resultat final del procés. A partir de las 24h van votar  15 persones al projecte núm. 102 (Miquel Poblet), amb  un total de 215 punts, i un total de 35 persones van votar amb  515 punts al projecte núm. 91 (pista de patinatge). Es a dir, en cas d’eliminar les votacions efectuades a partir de las 24h el resultat hagués estat encara més clar en favor del projecto núm. 102 (Miquel Poblet)”  Des de l’Ajuntament es va demanar a l’empresa que ajustessin els resultats a les puntuacions obtingudes pels vots emesos fins a les 12 de la nit i que anul·lessin totes les votacions emeses entres les 12 i les 2 de la matinada.  Això es va fer l’endemà de rebre una queixa sobre aquests fets  A la web es va incloure una breu explicació sobre els motius pels quals havien canviat les puntuacions obtingudes pels diferents projectes.   - Referent a les votacions amb NIE. Deien que les persones amb NIE no podien votar L’empresa ens diu:   “Pel que fa als NIE, la veritat és que n'hi ha pocs de registrats però algun hi ha i havent votat,  per tant,  la sentència de que els NIE no podien votar és falsa. Que algun NIE no es va poder registrar? no ho sé, hauríem de saber quin exactament i comprovar que està dins del llistat d'empadronats”.  D’aquesta explicació es dedueix que les persones amb NIE, si estan empadronades, també podien votar. Cal tenir en compte que el padró municipal es va actualitzant de forma periòdica i que es donen de baixa d’ofici persones que es comprova prèviament que no estan vivint en l’adreça que van fer constar. En resum, si una persona ha tingut alguna incidència a l’hora de registrar-se o a l’hora d’emetre el vot, hauria d’haver vingut a l’Ajuntament per poder mirar el cas concret i comprovar quin era el motiu.  - Referent a les votacions entre les 11 i les 12 de la nit de l’últim dia. Deien que en aquesta última hora va caure el servidor i no es podia votar.  L’empresa ens diu el següent:  “No veig que hi hagi cap interval de temps gros en què no hi hagi vots per tant descarto la opció que el servidor caigués. Evidentment no hi ha vots a cada minut i no sé si en els dos, tres o 5 minuts que hi ha entre un vot i l'altre hi hagut res al servidor però aparentment no es detecta una aturada de votacions. 
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Entre les 23h i les  24h votaren 211 persones i no hi ha cap incidència registrada. La gran afluència d‘usuaris durant aquest curt  període de temps  demostra que el sistema va estar operatiu en tot moment”  En aquest punt es comenta que es podria afegir a les bases algun punt que digués que si el servidor cau durant més d’una hora l’últim dia de les votacions s’afegirà aquest temps a l’hora de tancament. Aquesta proposta no es veu viable ja que podria donar lloc a males interpretacions.  Propostes de millora:  De cara als pressupostos participatius per al 2018, es comenta que s’hauria d’iniciar el procés al proper mes de setembre  S’ha de valorar si es posen  més mesures de control i seguretat a la fase de registre i votació, per exemple, demanar que les persones usuàries hagin d’introduir una clau que els arribaria via telèfon. Aquest sistema pot plantejar dificultats a les persones que no dominen les TIC.   Es proposa, de cara a futures edicions, centralitzar en un sol lloc les votacions presencials ja que només 6 persones han votat presencialment en 2 dels 8 equipaments municipals habilitats a tal efecte.   Creació de la comissió de seguiment. Es decideix que la comissió de seguiment estarà formada pels membres del grup motor més les persones següents:  Oriol Parés, Albert Arévalo, Àngela Lucas i Salvador Serratosa, a més a mes de les dues persones que han presentat la proposta guanyadora.   Des de Política Territorial informen que s’haurà d’adjudicar la redacció del projecte de la forma més ràpida possible, a través d’un contracte menor i que caldrà tenir aprovada la licitació abans del 31 de desembre.   En la fase de redacció del projecte es contempla la possibilitat de comptar amb persones de les entitats que han donat recolzament a la proposta guanyadora.   Per últim es comenta que s’ha de fer una modificació de crèdits per passar els diners dels pressupostos participatius a una partida específica destinada al projecte guanyador.   
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ANNEX 6. ACTES DE LES REUNIONS DE LA COMISSIÓ DE SEGUIMENT   Data: 11 de juliol / 17 Hora: 8 a 9 matí Assistents: Oscar Gil, Marta Bunyesch, Oriol Parés, Jordi Sanchez, Joan Carles Paredes, Salvador Urpí, Miguel Parra, Angel Acin, Sergio Lahuerta i Pilar Cazorla Desenvolupament de la sessió El regidor, Oscar Gil, inicia la reunió fent una breu explicació del moment en què ens trobem en aquest  procés de pressupostos participatius. Un cop finalitzada la fase de les votacions s’ha convocat aquesta reunió per constituir la comissió de seguiment formada per tots els membres del grup motor més les dues persones autores de la proposta guanyadora. La comissió de seguiment es mantindrà fins que estiguin acabades les obres per poder avaluar posteriorment el resultat. Continua explicant les següents fases a desenvolupar a partir d’ara que són, en primer lloc, fer una modificació de crèdit per passar els 250.000 euros a una partida específica destinada al projecte guanyador. Aquesta modificació es podria aprovar per Decret i donar compte al Ple per guanyar una mica de temps. A continuació s’ha de fer l’encàrrec de la redacció del projecte i posteriorment la licitació de les obres.  En aquest punt, Joan Carles Paredes, opina que la modificació de crèdits s’hauria de portar al Ple.  La redacció del projecte, com que no superarà els 18.000 euros, es podrà adjudicar a través d’un contracte menor.  Oriol Parés explica que s’ha demanat a la Diputació de Barcelona un llistat d’arquitectes experts en la redacció de projectes de construcció de pistes esportives. D’aquest llistat consideren que el més adient és un arquitecte que ja coneix Montcada perquè va fer un projecte anteriorment al nostre municipi. No es podrà contractar fins que no estigui feta la modificació de crèdits.  En aquest punt Sergio Lahuerta intervé per explicar que hi ha alguns supòsits de contracte menors en què es pot fer adjudicació directa sense necessitat de demanar tres pressupostos i que  convocarà una reunió tècnica aquest mateix matí amb el cap del servei de contractació de l’Ajuntament per buscar la forma més ràpida de fer tot aquest procés, tenint en compte que el dijous, 20 de juliol és el Ple municipal i el dimarts següent, 25 de juliol, és l’última Junta de Govern abans de vacances. S’ha d’anar el més ràpid possible perquè abans que acabi l’any s’ha de tenir, com a mínim, aprovada la licitació de les obres.  Finalment, s’acorda que un cop contractat l’equip que redactarà el projecte es convocarà una reunió de la comissió de seguiment a la que es convidarà als representants de les entitats que han donat recolzament a la proposta guanyadora per tal d’acabar de definir i concretar el projecte contemplant tots els punts de vista. En reunions posteriors d’aquesta comissió només caldrà que vinguin, com a interlocutors del conjunt d’entitats, les dues persones que van presentar la proposta guanyadora i que estan presents en aquesta reunió.   
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Data:  25 de juliol de 2017 Hora: 10 h Assistents:  - Per part de l’Ajuntament: Marta Bunyesch, Sergio Lahuerta, Oriol Parés, Quima Gimbert i Pilar Cazorla - Persones autores de les proposta guanyadora: Salvador Urpí (núm. 47) i Miquel Parra (núm. 20) - Representants d’entitats que donen recolzament a la proposta núm. 47:  David Garcia, en representació dels esports de muntanya Josep Segura: Associació Esportiva Escolar Montserrat Miró, secció Korfball - Arquitectes: Francesc Puig i Anna Fumador  Ordre del dia:  Reunió amb l’equip d’arquitectes que redactarà el projecte i representants de les propostes guanyadores  Desenvolupament de la reunió: S’inicia la reunió demanant a cada entitat que expliqués les seves necessitats per tal que els arquitectes les puguin  tenir en compte a l’hora de redactar el projecte.  Comença el representant de la AEE Montserrat Miró qui explica que necessiten una pista de mides 40x20 m, que són les mides estàndards de les pistes esportives. Les pistes de l’Institut estan en molt mal estat i no donen a l’abast per a tot l’esport que es fa al centre. Els arquitectes comenten que s’han de deixar dos metres com a mínim per cada banda i que les mides haurien de ser, per tant, aproximadament de  44 x 22 metres. Per a aquesta entitat no és requisit imprescindible que la pista sigui coberta. Comenta també que a Montcada no es poden organitzar tornejos ni campionats perquè no tenim instal·lacions en òptimes condicions, que ells van tenir l’oportunitat de realitzar un torneig a nivell europeu i no es va poder fer per motiu de la manca d’espais.  L’autor de la proposta 20, Miquel Parra, explica que les pistes on entrenen (Elvira Cuyàs, Bonavista i Reixac)  tenen moltes deficiències, des de goteres fins a mal estat del terra i dels lavabos.  Explica que, a part del club de futbol Montcada al qual representa, també el club de Handbol i el de Bàsquet han donat recolzament a la seva proposta.  La seva prioritat és la construcció de pistes exteriors per donar cabuda a tots els clubs i que no hagin d’entrenar cada dia en un lloc diferent.  En aquest punt intervenen els arquitectes i informen que la construcció d’una pista coberta (espai tancat) de mides estàndards petita supera els 300.000 euros i la construcció d’una gran 480.000 aproximadament, i que la construcció d’una pista exterior serien 125.000 euros, segons preus proporcionats per la Diputació de Barcelona. El representant de les entitats de muntanya, David Garcia, comenta que si aquests són els preus, la realització de la proposta 20 és inviable i que per tant no entenia perquè s’havia agrupat amb l’altra i s’havia tret a votació. Igualment, explica les necessitats de la seva entitat, que seria la construcció d’un rocòdrom en un espai cobert per entrenar les especialitats tècniques d’escalada i espeleologia. Els clubs de muntanya de Montcada ara només poden tenir secció excursionista. Podria ser un espai descobert però consideren que seria molt millor si fos cobert, encara que no fos tancat. l’alçada hauria de ser 10,5 metres i l’amplada de 6 m, aproximadament 60m2 Per últim, Salvador Urpí, explica les necessitats de les entitats culturals: Diables, Castellers i Gegants. Per a ells sí que és imprescindible que l’espai sigui tancat i fins i tot insonoritzat pel tema dels assajos del tambors i les gralles. L’alçada mínima haurien de ser 10 metres i els 
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castellers necessitarien unes barres de ferro verticals, enganxades a la paret. Altres necessitats del grup dels castellers serien una xarxa de seguretat i el terra atenuant però ells podrien mirar d’assumir una part de les despeses.  Miquel Parra comenta que si es fessin dues pistes exteriors es podria traslladar una part important dels entrenaments que actualment es fan a la pista del carrer Bonavista i així s’alliberaria aquest espai  que podria ser utilitzat per a les entitats culturals.   David Garcia i Salvador Urpí comenten que si això fos tal com diu el Miquel Parra ells estarien disposats a fer ús de la pista de Bonavista, però caldria el compromís polític de que seria així.  Igualment, es necessitaria fer alguna inversió perquè hi ha moltes deficiències i s’hauria d’instal·lar el rocòdrom.  David Garcia aporta el pressupost de la construcció d’una estructura desmuntable de rocòdrom, que puja entre 30.000 i 40.000 euros. Encara que comenta que es podria començar per un de més petit i més econòmic i anar ampliant posteriorment.  Marta Bunyesch intervé per explicar que a la pista del carrer Bonavista no es poden fer grans inversions perquè té aluminosi i hi ha prevista, en un futur, una reestructuració d’aquesta zona.  També explica que, fa temps, es va fer un projecte d’ampliació del pavelló Miquel Poblet per la part de darrera, fent una altra pista.  En aquest punt de la reunió veiem la necessitat de parlar amb l’IME perquè és qui gestiona l’ús dels equipaments esportius, per saber si és possible aquesta alternativa de redistribució dels entrenaments, en el cas de construir pistes exteriors al voltant del Poblet, i l’alliberament de la pista del carrer Bonavista per poder ser utilitzada per les entitats culturals..  Quedem en convocar una reunió amb la regidoria d’Esports demà mateix.  
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Data: 7 de setembre de 2017 Hora:  8 del matí Assistents: Per part de l’Ajuntament: Oriol Parés, Sergio Lahuerta, Quima Gimbert, Marta Bunyesch, Jordi Sánchez, Salvador Serratosa i Pilar Cazorla Equip d’arquitectes d’Estudi Nao: Francesc Puig i Anna Fumador  Per part de les entitats: Josep Segura en representació Club Korfball, Josep Martínez en representació dels Gegants i Salvador Urpí en representació dels Castellers  Ordre del dia: Consensuar amb la comissió de seguiment el del projecte d’actuació  Desenvolupament de la sessió: Jordi Sánchez inicia la reunió fent un breu resum de la situació actual, explica que l’equip d’arquitectes ens presentarà la proposta de projecte d’actuació i que, per a l’elaboració d’aquesta proposta, han tingut en compte les necessitats i demandes que les diferents entitats que han donat suport al projecte guanyador van presentar a la reunió del passat 25 de juliol i que s’han adaptat a les indicacions i directrius dels arquitectes municipals i al pressupost disponible.  
• Pren la paraula Francesc Puig de l’equip d’arquitectes de l’Estudi Nao i explica la proposta acompanyada de la projecció d’un power point.  Les dues franges laterals exteriors del Pavelló Miquel Poblet es reserven per a una futura ampliació del pavelló i, per tant, la construcció de la pista i la nau per a les entitats de caire cultural es farà ocupant la zona de darrera del pavelló.  El projecte que presenten es podrà anar ampliant en diferents fases, si fos possible en un futur, ja que està dissenyat per no invalidar un encaixament posterior de possibles ampliacions.  La proposta consisteix en la construcció de dues estructures:   Una pista esportiva de 44x22 m, descoberta. Han mirat d’ubicar la pista de manera que no s’hagi de tocar la ET que hi ha en aquella zona, només s’haurà de desplaçar la tanca una mica per poder arribar als 44 m. Caldrà decidir si la pista serà oberta, d’accés lliure, o tancada. El que sí que serà necessari és la col·locació de tanques per evitar la pèrdua de balons. Aquesta construcció deixa oberta la possibilitat per què en un futur es pugui cobrir la pista o, fins i tot, tancar el recinte.   Un recinte tancat per donar cabuda a les activitats d’entitats culturals. Es tracta d’una peça quadrada amb bastant alçada (aniria dels 6 als 12 m en la zona més alta on hi haurà un lucernari). Per a les dimensions de l’alçada s’ha tingut en compte la demanda de l’associació de Castellers i també per permetre la instal·lació d’un rocòdrom, tal com sol·licitava el representant de les entitats de muntanya. Aquesta nau farà uns 144 m2 aproximadament (12x12 m). En l’interior hi haurà un lavabo, una petita habitació de neteja i un magatzem, deixant un espai diàfan al mig d’uns 100 m2. Igualment, aquesta peça podria ser ampliable en futures actuacions fins a la seva connexió amb la pista esportiva. L’entrada a l’edifici serà per la Rambla dels Països Catalans, una de les vies més importants de la zona de Montcada Nova, amb la idea d’obrir l’edifici a l’espai públic. Per donar-li visibilitat, la façana principal es farà molt oberta col·locant un sistema de portes d’algun material translúcid que girin i es puguin replegar cap als costats. En aquest punt, els arquitectes apunten que s’haurà de decidir si es volen obrir els laterals del pavelló Miquel Poblet al públic traient les tanques que el delimiten actualment.  
• Josep Martínez, de la Colla de Gegants, pregunta si s’ha previst la ubicació de dos remolcs, un dels Diables i un altre que vol comprar la seva Colla de 1,60x3,50 m. 
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Es comenta que aquesta demanda no s’havia recollit a la reunió amb les entitats del passat juliol i per tant no estava previst. No obstant, es podria mirar un lloc per ubicar-los  a l’espai exterior d’aquest recinte. Jordi Sánchez comenta que s’hauria de valorar si és oportú perdre espai públic per ficar els remolcs.  
• Josep Segura, representant del korfbal, pregunta si hi haurà un espai de magatzem per poder deixar els materials del club. Els arquitectes expliquen que hi ha una zona prevista de magatzem dins de la nau cultural i que a sobre dels lavabos, que hi ha molta alçada, també es pot habilitar un espai per guardar materials. El regidor d’Esports apunta que dins del Pavelló Miquel Poblet hi ha dos magatzems que també es podran fer servir, és qüestió d’endreçar-los i distribuir bé l’espai, a més a més, també es podrà fer ús dels lavabos i dels vestidors del pavelló.  
• El regidor d’Esports pregunta als arquitectes si s’ha previst la col·locació de les barres de calistènia, que era una altra de les demandes. Es comenta que el lloc on es podrien ubicar és davant de l’edifici cultural, a l’exterior.   
• A continuació els arquitectes passen a explicar les despeses aproximades de la realització del projecte i mostren el desglossament del pressupost.  Pel que fa a la pista esportiva, probablement no es podrà fer la instal·lació de l’enllumenat que costaria uns 30.000 €. El regidor d’Esports opina que no és imprescindible l’enllumenat en aquesta primera fase, ja que no entrenaran equips federats i el representant del korfbal està d’acord en què no és un tema prioritari.  Quant a la nau cultural, expliquen que està previst dins del pressupost l’aïllament tèrmic i acústic i un sistema de ventilació que prioritza les corrents de manera natural. Igualment, complint amb les normatives vigents, hi haurà un sensor de CO2 que pot activar un mecanisme de renovació automàtica de l’aire. El projecte no inclou ni climatització ni aigua calenta.   Pel que fa al rocòdrom, és impossible assumir una despesa de 30.000 €, segons el pressupost que va presentar el representant de les entitats de muntanya a la reunió del mes de juliol. Es comenta que s’haurà de mirar de fer una instal·lació més senzilla, que es pugui ampliar en un futur i que no suposi una despesa tan gran. S’apunta que a Can Tauler hi ha un rocòdrom al pati exterior i que es podria preguntar quin ús se n’està fent i, en el cas que no s’utilitzi, es podria mirar de traslladar-lo al nou recinte. El regidor d’Esports considera que potser no és una bona idea ja que el trasllat pot ser més dificultós i fins i tot més costos que una nova instal·lació, a part del risc de què es pugui fer malbé. Ens posarem en contacte amb el David Garcia, representant de les entitats de muntanya, per comentar aquest tema.  
• Salvador Urpí, representant dels castellers, pregunta si hi hauria la possibilitat de col·locar les barres de ferro (tipus espatlleres) que es necessiten per als assajos. També comenta que s’ha de tenir en compte la col·locació de la xarxa de seguretat ja que n’hi ha de diferents tipus. L’entitat es podria fer càrrec de la compra de la xarxa, però s’ha de preveure la forma de subjecció que sigui més adient amb els usos de l’espai. Per últim informa que es necessita un paviment atenuant i que l’entitat té intenció de comprar-lo. Acorden que es posaran en contacte amb els arquitectes per informar-los de les dimensions i el gruix d’aquest terra ja que es parla de la possibilitat de deixar-lo instal·lat de forma fixa.  Finalment, vist que el projecte recull les necessitats mínimes de les entitats, per consens, es decideix encarregar als arquitectes la redacció del projecte executiu. Els tècnics disposaran d’un mes aproximadament per redactar-lo per tal de poder licitar al novembre i adjudicar les obres abans que acabi l’any. 
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Data: 12 de desembre de 2017 Hora:  8 del matí, sala JGL Assistents: Per part de l’Ajuntament: Jordi Sánchez, Óscar Gil, Marta Bunyesch, Oriol Parés, Sergio Lahuerta, Joan Carles Paredes, Pilar Cazorla, Àngel Acín i Quima Gimbert Equip d’arquitectes d’Estudi Nao: Francesc Puig Per part de les entitats: Salvador Urpí en representació dels Castellers, Miquel Parra en representació del Club de Futbol Sala i David Garcia en representació dels esports de muntanya  Ordre del dia: Presentació del projecte executiu per a la seva aprovació i iniciar la licitació  Desenvolupament de la sessió: Jordi Sánchez inicia la reunió fent un breu resum de la situació actual i comenta que ara caldrà aprovar el projecte per poder iniciar la licitació abans que acabi l’any per tal que entri al pressupost de 2017.  Donat que queda poc per acabar l’any, es comenta la possibilitat de reservar els diners per a l’any vinent. Sergio Lahuerta apunta que aquesta opció suposaria que no es poguessin iniciar les obres fins que es tanqués el pressupost de 2017, aproximadament, a finals de març 2018. Atenent a l’import es tracta d’una licitació per procediment obert i el projecte es pot aprovar en JGL.  
• Oriol Parés pren la paraula i explica que el cost del projecte que s’havia acordat a l’última  reunió de la Comissió de seguiment, i que inclou les demandes de les diferents entitats que han donat suport a la proposta guanyadora, supera en un 30% els 230.000 euros destinats a la seva execució.   Per aquest motiu des de Territori van encarregar a l’equip d’arquitectes un segon projecte que contemplés la construcció de la pista i la nau cultural però rebaixant els costos tant com fos possible per tal de no superar el pressupost. Es tractaria d’un projecte a mínims per millorar posteriorment.   - Característiques del segon projecte  Espai cultural seria una mena de pèrgola oberta i sense aïllament acústic, Tindria un envoltant de xapa i a dins no hi hauria res, ni lavabo, ni magatzem. Tampoc inclouria el sistema de ventilació.  La pista esportiva tindria un acabat asfàltic sense pintura de resina, ja que suposa un cost aproximat de 25.000 euros. Tindria una preinstal·lació de la il·luminació molt bàsica que no inclou els llums (no obstant, la il·luminació de la pista ja havia quedat descartada en el primer projecte pel seu cost elevat i tothom hi va estar d’acord).  Donat que aquestes dues construccions serien molt bàsiques van decidir encarregar un tercer projecte centrat només en l’edifici cultural. En un futur, amb un pressupost complementari, es podria construir la pista.  - Característiques del tercer projecte: només edifici cultural  Edifici cultural: Aquest edifici es construiria a la zona nord-oest de l’equipament, a la cantonada del carrer Tarragona amb el carrer Barcelona, per tal de preservar la part de darrera del pavelló per a una futura ampliació. Moure la ET tindria un cost de 80.000 euros aprox.  - Es tracta d’un edifici polivalent, obert cap als carrers Barcelona i Tarragona, connectant amb els passos zebra. 
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- L’interior seria un espai diàfan i es podria obrir tota la façana (6 metres) amb un sistema de portes arreplegables. Les portes tenen 3 metres d’alçada. - A l’exterior hi hauria una zona de calistènia amb 3 elements i un espai amb tres arbres per donar ombra. - L’alçada de la nau varia des dels 6 fins als 12 metres  (11 m. màxima alçada a l’interior i 8 metres en el punt mig). - A l’interior hi ha un lavabo i un magatzem. - Inclou un sistema de recuperació del calor i una màquina per renovar l’aire. - Una finestra motoritzada al lucernari per a la sortida de la calor. - Focus dins del recinte a 3 m. d’alçada. - Aïllament tèrmic i acústic. - Pel que fa al rocòdrom aniria a la part de més alçada però no entra en el pressupost, només es posarien unes preses. - Revestiment exterior de l’edifici: sòcol de 3m de material tipus ceràmic i a la part de sobre de xapa ondulada. A la part interior els maons quedarien amb els forats vistos per millorar l’aïllament acústic. La qualificació energètica de l’edifici seria A. El pressupost d’aquest tercer projecte és el següent: despesa de l’edifici 158.000 més IVA  i despesa de la urbanització 22.000 més IVA.   
• Miquel Parra considera que amb aquesta tercera proposta el projecte esportiu no té cabuda i tots els vots i el moviment social de recolzament dels espais esportius quedaria sense resposta.   Comenta que va acceptar presentar-se conjuntament amb la proposta de creació d’un  “Espai polivalent per la cultura i l’esport” perquè aquest projecte també incloïa la construcció d’una pista esportiva i perquè estava d’acord en compartir un recinte on hi hagués cabuda per als entrenaments i els assajos tant de les entitats esportives com de les culturals.  Pregunta quin seria el cost de la construcció d’una pista. L’arquitecte informa que una pista sota mínims amb acabat asfaltat sense pintura de resina, costaria 31.000 euros + IVA,. I amb l’acabat amb pintura de resina serien 75.000 en total.  Miquel també comenta que, des del seu punt de vista,  no és necessària una ampliació del pavelló i recorda que quan es va inaugurar es va dir a les entitats esportives que l’espai exterior, als voltants de l’equipament, seria destinat en el futur a pistes annexes.   Suggereix que es podria construir la pista a la banda del carrer Tarragona perquè així es podria abaratir la despesa de la col·locació dels focus aprofitant la paret del pavelló. L’arquitecte no ho veu oportú per diversos motius, entre ells, que creu que aquest espai no dona les mides necessàries per ficar una pista i que és més complicat, de cara a la cimentació, construir al costat d’un edifici ja existent.   Miquel també opina que si es fan pistes al Poblet i s’allibera la pista verda, aquesta podria ser un bon espai per a les entitats culturals.   
• Òscar Gil  manifesta el seu desacord amb aquesta tercera opció, d’una banda  perquè no tindria en compte la demanda del club de futbol sala que també estava inclosa al projecte guanyador i d’altra banda, perquè no es pot ampliar el pressupost destinat a pressupostos participatius ja que en la fase de validació de les propostes algunes van quedar descartades precisament perquè superaven els 250.000€. Per tant, seria un greuge comparatiu que ara ampliéssim el pressupost per realitzar la pista en una segona fase. A més a més es contravindria un dels requisits de les bases que diu que el projecte guanyador no pot comportar despeses d’exercicis futurs i seria una adulteració del procés. Per tant, s’ha de fer la pista esportiva i l’edifici cultural encara que sigui sota mínims. Referent al problema que podria causar la ubicació de la pista en la part posterior del de cara a futures ampliacions del pavelló, considera que hi ha un munt de projectes prioritaris de 
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recuperació de patrimoni cultural que s’haurien de fer abans de l’ampliació del pavelló (Casa la Ratea, pista verda, etc.).  L’arquitecte intervé en aquest punt i diu que la construcció de la pista no destorbaria una futura ampliació del pavelló, encara que es a la part posterior.  
• Jordi Sánchez   Coincideix amb l’Oscar en què s’ha d’optar pel projecte dos per donar resposta a la proposta guanyadora i no generar frustració a les persones i entitats que la van recolzar,  però considera que s’haurien d’afegir més diners per tal de poder executar-lo amb les condicions adequades.  Es podria crear una partida de millora del projecte amb una quantia mínima i ampliar-la amb la baixa que es produeixi en la licitació.  
• Marta Bunyesch creu que la baixa no serà molt gran atès que el pressupost està molt ajustat.  Considera que s’ha de decidir quin dels dos projectes, el segon o el tercer, es tira endavant perquè s’ha d’aprovar aquest mes en Junta de Govern i ara no estem a temps de redactar un altre projecte.    
• Joan Carles Paredes comenta que fer la pista sense la il·luminació és una llàstima, perquè es generarà un espai que serà, potser, pitjor que alguns dels ja existents. Referent a aquest tema de la il·luminació, l’Òscar suggereix que es podrien aprofitar els focus de l’antiga pista d’atletisme. Es mirarà perquè els focus són un dels elements més cars.    
• David Garcia (entitats de muntanya)  Opina que és millor fer un sol projecte ben fet, sigui el que sigui, que els dos en unes  condicions tan deficients. Creu que si es fan tots dos amb aquestes condicions tan mínimes ningú quedarà satisfet perquè no donen resposta a cap de les necessitats plantejades per les entitats.  Conclusió: S’acorda tirar endavant la segona proposta que inclou la construcció de la pista i l’espai cultural sota mínims, i intentar aconseguir millors acabats a través de la baixa que es pugui produir en la licitació i les millores que presentin els licitadors.  Consideracions finals: Per últim, es fa una petita reflexió dels aspectes que no han funcionat en el procediment dels pressupostos 2017,  i s’apunten algunes idees de cara al proper procés participatiu. - Òscar creu que hem de fer autocrítica i reconèixer que no s’ha fet una valoració acurada del pressupost de les propostes presentades per la ciutadania També considera que en properes edicions no s’haurien d’acceptar propostes que suposin el màxim del pressupost disponible.  Es podrien limitar per exemple a projectes que no superin els 50.000 euros.  - Sergio Lahuerta comenta que és la primera vegada que hem fet pressupostos participatius i que s’han comès alguns errors que s’han d’intentar evitar en properes edicions, un dels principals problemes ha estat els terminis tant ajustats de les diferents fases del procés participatiu. - Jordi Sanchez, també apunta com un problema important el poc temps que ha hagut per a la fase de valoració de les propostes. S’han de millorar els terminis.  - Joan Carles Paredes proposa que un any es faci el procés participatiu i l’altre l’execució i així es disposaria de més temps a totes les fases del procés. Considera que els propers pressupostos participatius s’haurien de començar al gener de 2018 per executar els projectes guanyadors al 2019.  - Marta Bunyesch indica que es podria demanar que les propostes que presenta la ciutadania incloguessin l’estimació del pressupost.        
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Data:  14 de març de 2018 Horari: 19 a 20:30 h Lloc: Sala Institucional de la Casa de la Vila  Assistents: Per part de l’Ajuntament: Òscar Gil, Jordi Sánchez, Oriol Parés, Salvador Serratosa, Mar Sempere, José Domínguez, Josep Galvan, Joan Carles Paredes, Cristino García, Pilar Cazorla i Quima Gimbert.  Equip d’arquitectes d’Estudi Nao: Francesc Puig  Per part de les entitats: Josep Segura (Club Korfball), Josep Martínez (Colla de Gegants),  Salvador Urpí i Jonàs del Río (Colla Castellera), Josep M. Velasco (Drac i diables), Miquel Parra (Club Futbol Sala) i Juan Romo (Club Bàsquet)  Ordre del dia: Consensuar amb la comissió de seguiment el del projecte d’actuació  Desenvolupament de la sessió: Òscar Gil, president de l’’Area Econòmica, inicia la sessió explicant que el projecte guanyador es farà en dues fases: primer es licitarà, amb el pressupost destinat al projecte de pressupostos participatius 2017, la construcció d’un equipament sociocultural polivalent. Per això comptem amb l’assistència d’un dels arquitectes que ha redactat el projecte executiu que ens explicarà amb detall les característiques de l’espai.  En una segona fase, amb 286.000 euros del pressupost d’inversions de 2018, es construirà una pista esportiva i es traslladarà la ET (transformador elèctric), la qual cosa permetrà que la pista es pugui ubicar just a la part de darrera del pavelló. Aquesta ubicació és totalment compatible amb una possible ampliació del pavelló en el futur.  A continuació Jordi Sánchez, president de l’Àrea de Política Territorial, explica que s’ha pres la decisió de destinar pressupost d’inversions de 2018 al projecte de pressupostos participatius 2017 amb l’objectiu de millorar la qualitat dels dos equipaments que s’han de construir (la nau cultural i la pista esportiva) perquè es considera que totes dues inversions són totalment necessàries i importants per donar resposta a les necessitats de les entitats que treballen en aquests dos àmbits.  A continuació pren la paraula l’arquitecte que fa una exposició de les característiques de la nau cultural polivalent, acompanyada de la projecció d’un powerpoint per fer més comprensible l’explicació.  En resum, l’equipament comptarà a la part exterior amb 3 elements de calistènia i alguns arbres i a la part interior hi haurà amb un lavabo, adaptat per minusvàlids, una zona de magatzem i un espai diàfan per acollir qualsevol tipus d’activitat. L’edifici té 144 m2 de planta  L’espai està adaptat per donar cabuda a activitats que necessiten unes característiques especials com és el cas dels castellers, els gegants o el rocòdrom  ja que té una alçada de més d’11 m a la part més alta i 8,5 m a la part central. L’edifici no estarà climatitzat, però sí ventilat i per això n’hi haurà un lucernari a la cantonada nord que es podrà obrir mecànicament per permetre la sortida de l’aire calent. La qualificació energètica de l’equipament és la més alta “A” ja que és totalment sostenible.  Serà un edifici amb acabats senzills que s’obrirà totalment al carrer Tarragona a través d’un sistema de portes arreplegables. L’edifici té una estructura singular i l’objectiu és que sigui el  referent i el focus d’atracció de les activitats de la zona.  
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En el projecte no s’ha pogut encabir la construcció del rocòdrom per motius econòmics, però l’equipament està preparat per poder incorporar-lo en el futur.  Pel que fa a les característiques tècniques de l’equipament, l’arquitecte va mostrar com serien els acabats exteriors i interiors, la teulada, les parets, etc.  Torn obert de paraules Després de les explicacions, en el torn obert de paraules el representant del Club de Bàsquet manifesta que està en desacord amb el que ha plantejat l’Ajuntament, se sent “enganyat” donat que la construcció de la pista esportiva queda relegada a una segona fase que, a més a més, depèn de l’aprovació del pressupost general de l’Ajuntament per al 2018, que encara no està aprovat. Òscar Gil proposa que esperem a l’aprovació dels pressupostos 2018 per iniciar la licitació d’ambdós projectes de forma simultània i, en el supòsit “catastròfic” que no s’aprovessin els pressupostos, cosa que considera poc probable, ens tornaríem a reunir per replantejar el tema i prendre una decisió. En aquest punt intervé Jordi Sánchez i comenta que, igualment, per guanyar temps es pot aprovar en la propera JGL el projecte de la construcció de la nau cultural i com que ha d’estar un mes en exposició pública, mentrestant tenim temps de saber si finalment s’aproven els pressupostos de 2018. S’acorda tornar a convocar aquesta comissió d’aquí un mes i mig. 
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Data:  19 de setembre de 2018 Horari: 19:00 a 19:40 h Lloc: Sala Junta Govern Local  Assistents: Per part de l’Ajuntament: Òscar Gil, Jordi Sánchez, Oriol Parés, Salvador Serratosa, Mar Sempere, Joan Carles Paredes, Àngel Acin, Àngela Lucas, Quima Gimbert i Pilar Cazorla  Per part de les entitats: Josep Segura (Club Korfball), Josep Martínez (Colla de Gegants), Salvador Urpí (Colla Castellera) i David Garcia (en representació dels esports de muntanya)  Ordre del dia: Explicar l’estat de tramitació dels dos projectes guanyadors del procés de pressupostos participatius 2017: nau cultural i pista esportiva  Desenvolupament de la sessió:  Òscar Gil, president de l’Àrea Econòmica, obre la sessió agraint l’assistència i passa la paraula al president de l’Àrea de Política Territorial, Jordi Sánchez, perquè expliqui l’estat actual de tramitació dels dos projectes que s’han d’executar.  Jordi Sánchez comença fent un breu repàs de la situació en què ens trobem actualment partint dels acords que es van prendre a l’última reunió d’aquesta comissió que va tenir lloc al març.  En aquella reunió es va decidir que el projecte guanyador es faria en dues fases: que primer es licitaria la construcció d’un equipament sociocultural polivalent, amb el pressupost destinat al projecte de pressupostos participatius 2017, i, posteriorment, en una segona fase, amb 286.000 euros del pressupost d’inversions de 2018, es construiria una pista esportiva i es traslladaria la ET (transformador elèctric). El trasllat de l’ET era molt important per poder ubicar la pista just a la part de darrera del pavelló, ja que aquesta ubicació és totalment compatible amb la possible ampliació del pavelló en el futur.  A continuació passa a explicar l’estat de cada un dels projectes, tenint en compte que la Llei de contractacions marca uns terminis molt concrets en els procediments d’adjudicació que s’han de respectar.  
� NAU CULTURAL  El 31 de maig es va aprovar el projecte executiu i es va iniciar el concurs per procediment obert per a l’adjudicació de les obres. Com que no es va presentar cap oferta dins del termini establert, el concurs va quedar desert.  El 31 de juliol es va iniciar novament la licitació, però ara per procediment negociat en el qual es convida a tres empreses.  El 6 de setembre acabava el termini per rebre les ofertes de les tres empreses a les que es va convidar a participar. 
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 El dia 25 de setembre s’adjudicarà a l’empresa SEROM la construcció de la nau cultural, prèviament l’empresa haurà de presentar a l’Ajuntament el pla de seguretat i salut, el pla de residus i dipositar la fiança. Aquesta empresa ha treballat a Montcada en les reformes d’una escola bressol i té molta experiència en construcció d’edificis.  Des de l’inici de les obres, la previsió d’execució és de 5 mesos, aproximadament.  
� PISTA ESPORTIVA  El 31 de maig, amb l’aprovació dels pressupostos generals de 2018, va quedar aprovada l’ampliació de la partida dels pressupostos participatius amb 286.000 € que aniran destinats a la construcció de la pista esportiva.  No es va poder encarregar el projecte executiu fins no disposar de la partida pressupostària aprovada.  La previsió a partir d’ara és la següent:  A finals d’aquest mes de setembre: aprovació inicial del projecte executiu i inici de la fase d’exposició pública.  A finals d’octubre: aprovació definitiva del projecte executiu, un cop recollides les al·legacions que es puguin presentar en la fase d’exposició pública, si fos el cas.  A principis de novembre es podrà iniciar el procés de contractació. Seria ideal que es pogués adjudicar abans d’acabar l’any, però és una mica just. En aquest punt intervé l’Oscar Gil i diu que en el cas que no s’adjudiqui aquest any no seria un problema perquè el pressupost ara s’organitza per projectes i és més fàcil el traspàs de diners d’un exercici a l’altre, si es tracta de finalitzar un projecte ja iniciat.  Durant el primer trimestre de 2019: podrien començar les obres.  El termini d’execució de les obres serà de 3 o 4 mesos.  Oriol Parés intervé per mostrar als assistents els plànols del projecte de construcció de la pista. Explica que serà una pista de mides reglamentàries (40 X 20 m), amb 3 pistes de mini bàsquet i una de korfball i que comptarà amb banquetes i armaris per emmagatzematge de 2 m d’alçada per 1,2 m de fondària. La il·luminació també està inclosa en el projecte així com el trasllat de la ET.   A les 19:40 hores finalitza la reunió 



  PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2017  

 49

Data:  11 de desembre de 2018 Horari: 18.00 a 19.00 h Lloc: Sala Institucional Casa de la Vila  Assistents: Per part de l’Ajuntament: Òscar Gil, Mònica Martínez, José Domínguez, Cristino García, Óscar Pérez, Jordi Sánchez, Oriol Parés, Àngel Acín, Lluïsa Casado, Quima Gimbert i Pilar Cazorla  Per part de les entitats: Irina Casado i Clara Cruz (Club Korfbal), Josep Martínez (Colla de Gegants), Xus Drago (Colla Castellera) i Cisco León (Club Handbol)  Ordre del dia: Explicar l’estat de tramitació i el calendari per a la construcció de la pista esportiva  Desenvolupament de la sessió: Òscar Gil, president de l’Àrea Econòmica, obre la sessió agraint l’assistència i passa la paraula al president de l’Àrea de Política Territorial, Jordi Sánchez, perquè expliqui l’estat actual.  Jordi Sánchez Comença explicant que el dia anterior es va mantenir una reunió amb entitats esportives per parlar sobre les reformes que s’han de fer a la pista verda i se’ls va avançar com estava el tema de la construcció de la pista poliesportiva al Miquel Poblet.  Informa que l’endemà s’inicien les obres de la nau cultural i que el temps previst d’execució és de cinc mesos.  En aquest punt en Josep Martinez, representant de la Colla de Gegants, es queixa que en l’última reunió d’aquesta comissió es va dir que les obres s’iniciarien al setembre. El regidor explica que la llei de contractes estableix una sèrie de requisits que s’han de complir per garantir la legalitat, la transparència i la seguretat en l’adjudicació de les obres i això fa que siguin processos lents. Un cop adjudicades les obres, l’empresa guanyadora ha de presentar una sèrie de documents abans de formalitzar el contracte.  De totes maneres, ja està tot enllestit i l’endemà s’iniciaran les obres de la nau cultural.  En referència a la pista esportiva, l’altre projecte guanyador dels pressupostos participatius 2017, informa que el 27 de novembre es va aprovar el projecte d’execució inicial.  Recorda als assistents que el projecte guanyador dels pressupostos 2017 era la suma de dos propostes que es van ajuntar perquè totes dues demanaven aprofitar els espais exteriors del pavelló Miquel Poblet per construir equipaments culturals i esportius.  Una de les propostes era la construcció d’un espai polivalent per a entitats culturals i esportives i l’altra demanava la construcció de pistes poliesportives.  L’execució del projecte guanyador s’està desenvolupant en dues fases: Amb el pressupost de 2017 es va licitar la construcció de la nau cultural i amb el pressupost de 2018 s’ha licitat la construcció de la pista poliesportiva. 
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 Informa que el projecte està penjat al web municipal perquè s’ha obert el termini d’exposició publica d’un mes per presentar al·legacions. En data d’avui (11 de desembre) s’han aprovat els plecs de licitació per anar avançat en els tràmits, en lloc d’esperar a què passi el mes d’exposició pública. Això farà que es puguin reduir els terminis i que les obres es puguin iniciar, probablement al mes de març i el termini d’execució és també de 5 mesos. De forma que els dos projectes aniran avançant en paral·lel, i que tot estigui acabat al setembre de 2019. Serà una pista de 40 x 20 m. El projecte de construcció de la pista inclou el trasllat de l’ET i la il·luminació, així com la possibilitat que es pugui cobrir en un futur.  S’obre el termini de preguntes i el responsable del Handbol intervé i fa algunes consultes: - Pregunta per l’alçada de les tanques a la banda del carrer Barcelona. Oriol Parés respon que hi ha prevista una tanca de 5 metres per tot arreu.  - Considera que no hi ha un bon accés des dels vestidors a la nova pista. Creu que s’han de donar massa voltes per arribar-hi. S’ha de passar per dalt (pujar escales, baixar per l’altra banda i entrar per la porta d’emergència) o per darrera de les porteries.  - Per últim pregunta si quedaran inhabilitades les portes d’emergència del pavelló amb la construcció de la pista. Oriol respon que les 4 portes que hi ha a la part de darrera continuen igual i segueixen sent d’emergència.  Oriol explica que els armaris exteriors només es podran fer servir per guardar material, no com a vestidors. Tenen una profunditat d’un metre. Alguns dels assistents mostren la seva preocupació per la conservació del material que es guardi en aquests armaris.  El representant de l’Handbol pregunta si seria possible la construcció d’una grada o accés de públic a la pista. El regidor respon que no hi ha espai per fer una grada, en un futur, la paret d’unió al pavelló es podria eliminar i la grada podria ser compartida, però de moment l’objectiu del projecte guanyador era tenir més pistes per jugar i entrenar i això és el que es tindrà.  Per últim el regidor, Jordi Sánchez, fa una breu explicació sobre les properes intervencions en la pista verda. Explica que hi ha problemes de goteres i de condensació, igual que en altres equipaments municipals, i que una part del pressupost procedent de la Diputació que en un principi anava destinat a recuperar el patrimoni es destinarà a millorar els equipaments que tenen problemes. En concret es destinaran 193.000 euros a la pista verda per poder posar una capa de poliuretà al sostre que pugui aïllar i impermeabilitzar. D’aquesta primera intervenció ja es té el pressupost, és un contracte menor i es començarà el 27 de desembre. Posteriorment, a l’agost es canviarà el paviment.  En aquest punt intervé la Irina Casado, del club de Korfbal per demanar que es canviï el marcador, creu que és un tema urgent. El regidor explica que la intervenció al sostre costarà 35.000 euros i la del paviment uns 60.000 euros. Amb els 98.000 euros restants es faran els vestidors, la il·luminació i els marcadors.  Sense cap més intervencions es dona per finalitzada la reunió.  


